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D A V O R  Š K R L E C

Z a s t u p n i k  u  E u r o p s k o m  p a r l a m e n t u

Poštovani,

zadovoljstvo mi je kao vašem zastupniku u Europskom parlamentu na idućim stra-
nicama sveobuhvatno predstaviti rad koji je obilježio prvu polovicu mog mandata. U 
dvije i pol godine postigli smo zajedno brojne uspjehe i započeli raditi na zakonskim 
okvirima koji će na razini Europske unije, pa tako i Hrvatske, trajno utjecati na stan-
dard i kvalitetu života naših građana.
Ova publikacija je prije svega zamišljena kao preglednik najvažnijih aktivnosti i 
događaja u koje sam osobno bio uključen kao akter i sukreator, a u kojima su mi vaša 
podrška i sudjelovanje bili od izrazitog značaja. Putem fotografija i kratkih opisa na 
transparentan način prikazani su trenuci u kojima smo ostvarili ciljeve zacrtane na 
početku mandata. Veliki posao još uvijek je pred nama, očekuju nas mnogobrojne pre-
preke, ali siguran sam kako se s ponosom možemo osvrnuti na zajednička postignuća. 
Otvorili smo pitanja o kojima se u Hrvatskoj do sada nije previše razmišljalo i govorilo, 
poput kružne ekonomije i otvaranja zelenih radnih mjesta, štetne upotrebe glifosata u 
poljoprivredi, ali i negativnih posljedica koje za okoliš ima korištenje fosilnih goriva. 
Smatram kako odgovore na sve navedeno pružaju zelene politike koje sam kao jedini 
hrvatski član grupacije Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu dosljedno zastupao 
u najboljem interesu naših građana. 
U tom smislu, Europska unija kao obitelj naroda i država, iako suočena s mnogobrojnim 
izazovima, u 60 godina svog postojanja i dalje ostaje naša budućnost i najbolji postojeći 
okvir za ostvarenje svih naših težnji i nadanja. Moramo biti svjesni kako sjedeći za 
zajedničkim stolom možemo lakše utjecati na odluke koje se donose, a tiču se našeg 
svakodnevnog života. U isto vrijeme zajedničke politike pružaju razvojne prilike 
koje kao zemlja i društvo moramo biti u stanju iskoristiti, a to će zasigurno biti moj 
prioritet i u drugoj polovici mandata.

Zahvalan na vašoj podršci veselim se nastavku uspješne suradnje.

Vaš zastupnik u Europskom parlamentu
Davor Škrlec

UVODNIK
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dan srpanj 2014.

20. Službeni posjet Greenpeaceovom brodu ‘Rainbow Warrior’ koji je u sklopu svoje 
europske turneje promovirao korištenje obnovljivih izvora energije, Rijeka

dan Kolovoz 2014.

25. Sudjelovanje na Zelenoj akademiji, Vis

dan Rujan 2014.

12. Okrugli stol “Dobro upravljanje u hrvatskoj energetici - kako se donose i provode propisi?”, 
Europski dom, Zagreb

19. Radionica za poduzetnike u Hrvatskoj gospodarskoj komori, predavanje o obvezama 
koje industrija i mala poduzeća imaju prema Direktivi za energetsku učinkovitost, Zagreb

19. Predstavljanje hrvatskih zastupnika u Europskom parlamentu, Kuća Europe, Zagreb

25. 7. Dani inženjera elektrotehnike, Zadar

25. Okrugli stol “Klimatske promjene kao akcelerator održivog razvoja”, 
Europski dom, Zagreb

dan Listopad 2014.

3. 12. susret Liderova Kluba izvoznika, Rijeka

10.-11. 14. godišnja interparlamentarna konferencija EUFORES-a, Lisabon

29. Znanstvena tribina “Energija i informacija”, Zagreb

31. Panel diskusija u organizaciji HUPFAS-a: 
Ima li Hrvatska dovoljno novca za energetske obnove?, Zagreb

dan Studeni 2014.

6. Forum o kružnoj ekonomiji, European Forum for Manufacturing, Bruxelles

9. 21. godišnja konvencija Europske stranke zelenih (EGP), Istanbul

19. Konferencija Don’t fossilize yourself! Towards a new energy model, Bruxelles

26.
EUFORES radni sastank - 
“xGWp - European Gigawatt PV Fab with new technologies up and running in 2017? 
Opportunity for more energy independence and employment”, Strasbourg

26. EurActiv konferencija “Food Waste Prevention: what’s packaging got to do with it?”, 
Strasbourg
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Službeni posjet ‘Rainbow Warrior’Zelena akademija, Vis

SRPANJ-
STUDENI 
2014. 

Radionica za poduzetnike

Okrugli stol “Klimatske promjene kao akcelerator održivog razvoja”

Don’t fossilize yourself! EurActiv konferencija, Strasbourg
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dan Prosinac 2014.

4. European Forum for Manufacturing - Energy Efficiency in Industry: 
Challenges and Opportunities - The industry response to the Ecodesign Directive, Bruxelles

4. Panel rasprava ‘The Circular Economy: 
The case for a new business model’, Bruxelles

5.
Konferenciji o mogućnostima korištenja europskih fondova za financiranje 
energetskih projekata s posebnim naglaskom na izgradnju sustava naprednih energetskih
mreža (Smart Grid), Greens/EFA, Beč

10.
 Predstavljanje izvještaja 
“Renewable energy cooperation between EU and Western Balkans”, 
UN/UNDP i Stalno predstavništvo Republike Hrvatske pri Europskoj uniji, Bruxelles

10. Konferencija ‘TTIP talks: what’s cooking? 
Perspectives on Food & Farming’, Bruxelles

12. Rasprava o Transatlanskom trgovinskom sporazumu između SAD-a i EU, 
Heinrich Böll Stiftung, GEF, Zagreb

21. GODIŠNJA KONVENCIJA 
EUROPSKE STRANKE ZELENIH 

(EGP), ISTANBUL
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Gostujuće predavanje, FPZG ZagrebRasprava o Transatlantskom trgovinskom sporazumu između SAD-a i EU

STUDENI-
TRAVANJ 
2014. 

19. Radionica za poduzetnike

Forum o kružnoj ekonomiji, European Forum for Manufacturing, Bruxelles

Sastanak s potpredsjednikom Europske komisije i povjerenikom za 
energetiku Marošom Šefčovičem

Svečana dodjela Europskog građanina Bruxelles
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dan Siječanj 2015.

14. EUFORES radni sastanak - “The Renewables and Energy Efficiency share in the Inves-
tment Package of the European Commission”, Strasbourg

16.
Gostujuće predavanje o političkoj prilagodbi u području politike zaštite okoliša i održivog 
razvoja, na poslijediplomskom specijalističkom studiju “Prilagodba Europskoj uniji: 
upravljanje projektima i korištenje fondova i programa EU”, FPZG, Zagreb

20. Okrugli stol “Energy Security: the political driver of the Energy Union?”, 
European Wind Energy Association, Bruxelles

20. Rasprava o prekograničnoj željezničkoj mreži, Eurostar, Bruxelles

dan Veljača 2015.

10. Sastanak s potpredsjednikom Europske komisije i povjerenikom za 
energetiku Marošom Šefčovičem, Bruxelles

19. Konferencija ‘Energy investment forum’, panel rasprava ‘Investicije u škripcu između 
tržišta i sigurnosti’, Poslovni dnevnik, Zagreb

25. Svečana dodjela Europskog građanina, Bruxelles

27.  Info dan ERA-Net Smart Grids Plus inicijative u organizaciji Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost, FER, Zagreb

INFO DAN 
ERA-NET 
SMART GRIDS PLUS
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27. Gostujuće predavanje na Visokoj školi međunarodnih odnosa i diplomacije Dag 
Hammarskjöld, Zagreb

dan Ožujak 2015.

3. Konferencija BETTER, Bruxelles

6. Međunarodna konferencija “Zelena kohezijska politika 2014.-2020.”, Zagreb

13.-14. 13.-14. EUFORES 15. interparlamentarni sastanak o obnovljivim 
izvorima energije i energetskoj učinkovitosti, Beč

20.  Međunarodno znanstveno-stručni simpozij 
“Uloga komunikacije u gospodarenju otpadom”, Zadar

23. Rasprava na visokoj razini s potpredsjednikom Europske komisije Marošom Šefčovičem, 
The European Energy Forum, Bruxelles

27. Konferencija “Hrvatska - most prema regiji”, Ured za informiranje Europskog parlamenta, 
Zagreb

30.
Projekt ECOFUNDING- Razvojna agencija Zagreb - Tehnološki park Zagreb na 
projektu ECOFUNDING - EU fondovi kao potpora poslovanju “zelenim” malim i 
srednjim poduzetnicima - iskustva Razvojne agencije Zagreb, Bruxelles

dan Travanj 2015.

16. Sudjelovanje na prvom Hrvatskom ruralnom parlamentu, Beli Manastir

20.
 Javna rasprava Odbora za zaštitu okoliša Narodne skupštine Republike 
Srbije o izazovima, mogućnostima i odgovorima na klimatske promjene u Srbiji 
i Europskoj uniji, Beograd

29. EUFORES radni sastanak s povjerenikom za istraživanje, znanost i inovacije Carlosom 
Moedasom, Strasbourg

JAVNA RASPRAVA ODBORA ZA 
ZAŠTITU OKOLIŠA NARODNE 
SKUPŠTINE REPUBLIKE 
SRBIJE
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SIJEČANJ-
SRPANJ 
2015. 

Europski tjedan Ekonomskog fakulteta u Osijeku

Projekt ECOFUNDING Okrugli stol ‘Xylella emergency’, Rosa D’Amato MEP, Bruxelles

dan Svibanj 2015.

8. Europski tjedan Ekonomskog fakulteta u Osijeku, Talk show ‘Petkom u podne”, Osijek

8. Javna tribina o svim izazovima TTIP-a, Bioetičko društvo, Osijek

9. Proslava Dana Europe, Trg Europe, Zagreb

12. Okrugli stol ‘Xylella emergency’, Rosa D’Amato MEP, Bruxelles

Europski tjedan Ekonomskog fakulteta u Osijeku
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15. Okrugli stol Zelenih/ESS-a, Ulaganjem u održivu budućnost do novih zapošljavanja u 
Hrvatskoj, EGP Council, Zagreb

26. Konferencija o Energetskoj uniji, Greens/EFA, Bruxelles

dan Lipanj 2015.

15. Delegacija Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu na konferenciji “Greens go Baltic”, Litva

17. 17. Predstavljanje smjernica “10 prijedloga za poboljšanje zelenog financiranja EU” 
proizašlih iz ECOFUNDING projekta

19. 19. Konferencija “Zajednička ribarstvena politika EU i budućnost ribara u Republici 
Hrvatskoj”, Split

dan Srpanj 2015.

1. Konferencija “TTIP and Beyond. Trade in global and local politics”, Greens/EFA, Bruxelles

1. Konferencija “Revitalising European night train and EC-IC Services”, Greens/EFA, Bruxelles

3. Konferencija “Može li biti Europe bez multikulture?” u sklopu međunarodnog skupa 
Euromediterranea 2015., Greens/EFA, Tuzla

8. EUFORES radni sastanak s povjerenikom za klimu i energiju Miguelom Ariasom 
Cañeteom, Strasbourg

14. Konferencija “Geopolitics, Energy and Central Europe: What Next?”, Bruxelles

Delegacija Zelenih/ESS-a
na konferenciji “Greens go Baltic”

Okrugli stol Zelenih/ESS-a
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dan Rujan 2015.

11. Događanje u organizaciji Europskog gospodarskog i socijalnog odbora (EESC), s ciljem 
predstavljanja koncepta i modela kooperativnih etičnih banaka, Kuća Europe, Zagreb

18.
Međunarodna konferencija Zelenih/ESS-a “Cirkularna ekonomija - 
put prema pametnom, održivom i zelenom društvu”, Zagreb Business Summita “Gradovi 
i Regije - generatori razvoja”, sajam EKOTEHNO, Zagrebački Velesajam, Zagreb

28. Međunarodna konferencija o održivim energetskim, vodnim i okolišnim sustavima, 
SDEWES, Dubrovnik

dan Listopad 2015.

1. Konferencija Animal Welfare 2015 - 2020, “Delivering results”, Bruxelles

2. Dodjela nagrada pobjednicima nagradnog natječaja 
“Inovacijama mijenjajmo svijet na bolje”, Kuća Europe, Zagreb

5. Okrugli stol “Budućnost potrošačkih kredita - kako poboljšati kreditnu praksu”, Zagreb

9. Javna debata ‘Migracijska kriza i budućnost europskog projekta’, 
Ured za informiranje Europskog parlamenta u Republici Hrvatskoj, Kuća Europe, Zagreb

KONFERENCIJA 
“TTIP AND BEYOND. 
TRADE IN GLOBAL 
AND LOCAL POLITICS”,
GREENS/EFA, BRUXELLES
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10. Gost predavač na radionici EU Educa, 
Erasmus+ projekta u prostorijama Ekonomskog fakulteta, Osijek

15. Panel rasprava “What is MEP performance about, and how to measure it? 
In search of the best criteria to assess MEPs performance”, Bruxelles

15. Rasprava na visokoj razini “What next for Europe in Driving Green Growth?”,
EURACTIV, Bruxelles

20. Konferencija “A Circular Economy and Benefits for Society, GLOBE EU, Bruxelles

Posjet Delegacije Odbora za transport 
i turizam Europskog parlamenta 
Hrvatskoj

Dodjela nagrada pobjednicima nagradnog natječaja 
“Inovacijama mijenjajmo svijet na bolje”

MEĐUNARODNA KONFERENCIJA 
ZELENIH/ESS-A 
“CIRKULARNA EKONOMIJA - PUT 
PREMA PAMETNOM, ODRŽIVOM I 
ZELENOM DRUŠTVU”

KONFERENCIJA 
“TTIP AND BEYOND. 
TRADE IN GLOBAL 
AND LOCAL POLITICS”,
GREENS/EFA, BRUXELLES
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dan Studeni 2015.

3.-5. Posjet Delegacije Odbora za transport i turizam Europskog parlamentu Hrvatskoj

13. 23. godišnja konvencija Europske stranke zelenih (EGP), Lyon

19.
Delegacija Zelenih/ESS-a Europskog parlamenta u Beogradu, sastanak s predsjednikom 
Vlade Republike Srbije Aleksandrom Vučićem i sudjelovanje na zelenom forumu u Narodnoj 
skupštini na temu potencijala Srbije za razvoj zelene ekonomije i zelenih radnih mjesta

21. Delegacija Zelenih/ESS-a Europskog parlamenta u Sarajevu, 
Okrugli stol “Dvadeset godina od Daytona” 

25.  EUFORES radni sastanak - 
“Ocean Energy” s povjerenikom za okoliš Karmenu Vellom, Strasbourg

dan Prosinac 2015.

7. Predstavljanje brošure “Vodič s korisnim savjetima 2”, 
Hrvatska udruga stanara i suvlasnika zgrada, HGK, Zagreb

9. Konferencija o cirkularnoj ekonomiji, Greens/EFA, Bruxelles

OKRUGLI STOL 
“BUDUĆNOST POTROŠAČKIH 
KREDITA - KAKO POBOLJŠATI 
KREDITNU PRAKSU”
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SORTIRNOM CENTRU

 EPR U PRAKSI 
THE JOURNEY OF 

PACKAGING WASTE 
HOUTHALEN
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16. EUFORES radni sastanak, MEP Manifesto on the North Sea, Strasbourg

18. Europski parlament, Ured za informiranje u Republici Hrvatskoj i Akademija za politički 
razvoj, tribina ‘’Odnosi Europske unije i Turske: novi kontekst’’, Kuća Europe, Zagreb

dan Siječanj 2016.

20. EUFORES radni sastanak “State of the Energy Union - the role of regional integration” 
s potpredsjednikom Europske komisije Marošom Šefčovićem, Strasbourg

25.
Rasprava “Circular economy - Silver bullet for the EU’s competitiveness and 
sustainability?” s povjerenikom za radna mjesta, rast, ulaganje i konkurentnost Jyrki 
Katainenom, Friends of Europe, Bruxelles

27. Konferencija o ulaganjima u komunalnu infrastrukturu u zemljama jugoistočne Europe, 
Komunal, Bruxelles

dan Veljača 2016.

15.
Rasprava na visokoj razini ususret konferenciji ‘2016 European Circular Economy’, 
Creating a viable European market for secondary raw materials, Forum Europe and 
SUEZ, Bruxelles

16.  Konferencija ‘Russian presence in the European Energy Market’, Greens/EFA, Bruxelles

STUDENI-
OŽUJAK
2016. 

Tribina ‘’Odnosi Europske unije i Turske: novi kontekst’’, Kuća Europe, Zagreb

Konferencija o cirkularnoj ekonomiji, Greens/EFA, Bruxelles
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24. Rasprava ‘TTIP in the US election year 2016: the mega-ins, the mega-outs’, Green/EFA, 
Bruxelles

25. Okrugli stol o kružnoj ekonomiji, USA Mission: MEP - Roundtable Discussion on resource 
efficiency in the EU energy transition strategy, U.S. Department of Commerce, Bruxelles 

26.  Radni posjet sortirnom centru, EPR u praksi: The journey of packaging waste, Houthalen

dan Ožujak 2016.

2. Panel rasprava ‘Circular Economy: EU’s Potential for Climate Change Mitigation’, German 
Environment Agency, Bruxelles

12. Otvaranje regionalnog ureda u Splitu

16.
Konferencija u zajedničkoj organizaciji s predstavnicima europskog udruženja 
The European Biomass Association o glavnim smjernicama i preporukama za 
implementaciju politika u svrhu povećanja upotrebe biomase, Bruxelles

17. Konferencija europske inicijative Nearly Zero Energy Hotels (neZEH) o važnosti ulaganja 
u energetsku učinkovitost hotela kao ključne sastavnice razvoja održivog turizma, Bruxelles

19. Sudjelovanje na seminaru ‘Budućnost ugodnog stanovanja - BUS 2016.’, 
Udruga SUPEUS, Zagreb

22. Konferencija InnoGrid2020+ ‘Digital Energy’, Bruxelles

23. Konferencija InnoGrid2020+: 
The Transmission and Distribution R&I Conference, Bruxelles

23. Radni sastanak “Options for the upcoming Renewable Energy Package”, 
Greens/EFA, Bruxelles 

29. Delegacija Odbora za transport i turizam Europskog parlamenta u posjetu Rumunjskoj

Seminar “Budućnost ugodnog 
stanovanja - BUS 2016.”

Konferencija 16.3.2016.
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dan Travanj 2016.

5.
Konferencija ‘Inovacije u sektoru gospodarenja otpadom’, panel “Promocija inovacija 
- zakonodavni okvir u EU i Republici Hrvatskoj te potrebe za sirovinama”, Zagrebački 
Holding - Podružnica Čistoća sudjeluje kao partner na EU projektu PPI4Waste, Zagreb

12. Posjet postrojenju za filtraciju otpadnih voda Eurometropolis, Strasbourg

13. EUFORES radni sastanak “The state of renewable energies in Europe - Insights from the 
15th EurObserv’ER Report”, Strasbourg 

15. Posjet V. gimnaziji povodom projekta “Dear Europe i’m writing to you”, 
Cultura & Solidarietà, Zagreb

26. Okrugli stol “What role does waste-to-energy have in achieving a circular economy?”, 
Bruxelles

dan Svibanj 2016.

4. Sudjelovanje na 13. Zagrebačkom ekonomskom forumu Zaklade Friedrich-Ebert-Stiftung 
Zagreb na temu kružne ekonomije i njezine uloge u budućem razvoju Hrvatske, Zagreb

7. Proslava Dana Europe na Europskom trgu, Zagreb

KONFERENCIJA 
EUROPSKE INICIJATIVE 
NEARLY ZERO 
ENERGY HOTELS 
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9. Zagrebački energetski tjedan - okrugli stol “Očekivani razvoj elektroenergetskog sustava 
Hrvatske u srednjoročnom razdoblju”, FER, Zagreb

11. EUFORES radni sastanak “The role of renewables and energy efficiency in the 
Digital Single Market”, Strasbourg 

15.-22. Delegacija Izaslanstva Europskog parlamenta za odnose s Kanadom u 
službenoj posjeti Kanadi

23. Konferencija o Transatlantskom trgovinskom sporazumu (TTIP), Kuća Europe, Zagreb

27. Seminar za poduzetnice, Split

31.
Panel rasprava o kružnoj ekonomiji “Circular Economy at the margins of the IFAT (the 
World’s Leading Trade Fair for Water, Sewage, Waste and Raw Materials Management)”, 
German Ministry for the Environmen, Munchen

PROSLAVA DANA EUROPE NA 
EUROPSKOM TRGU, 
ZAGREB

Posjet postrojenju za filtraciju otpadnih voda 
Eurometropolis, Strasbourg

Delegacija Izaslanstva Europskog parlamenta 
za odnose s Kanadom
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dan Lipanj 2016.

1. Konferencija “Energy poverty in South East Europe”, DOOR, Bruxelles

1. Konferencija “European Accessibility Act (EAA): How to ensure access for all, 
Greens/EFA, Bruxelles

2. EBS panel rasprava “Building on the Circular Economy Package”, European Business 
Summit, Circular Economy Coalition (CE8), Bruxelles

7. Okrugli stol u Europskom parlamentu 
“Hrvatska na putu neliberalne demokracije?”, Bruxelles

8. EUFORES radni sastanak “Delivering a New Deal for Energy Consumers” 
s povjerenicom za potrošače Věrom Jourováom, Strasbourg

14. Liderova 5. konferencija Energetska budućnost Hrvatske, Zagreb

17. Seminar za poduzetnice, Zagreb

OKRUGLI STOL U 
EUROPSKOM PARLAMENTU 
“HRVATSKA NA PUTU 
NELIBERALNE DEMOKRACIJE?”
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dan Srpanj 2016.

6. EUFORES radni sastanak, u suradnji s First Solar 
“Innovation in Photovoltaics - Enabling the Energy Transition in Europe”, Strasbourg

8. Okrugli stol “Novi izazovi u kontekstu usvajanja Plana gospodarenja 
otpadom 2016.-2022.”, Komunal, Zagreb

dan Rujan 2016.

14. EUFORES radni sastanak “Latest news from the renewables and energy 
efficiency legislation”, Strasbourg 

29. 9. Dani inženjera elektrotehnike, Pula

dan Listopad 2016.

7. Sudjelovanje u projektu Model European Union Zagreb - MEUZ, Zagreb

11. Panel rasprava “Integrated waste management and Waste-to-Energy”, 
CEWEP, Bruxelles

11. Radni posjet postrojenju za gospodarenje otpadom 
“Indaver’s Integrated Waste Management Facilities”, Antwerp

18. Seminar za poduzetnice, Osijek

21. Konferencija CERT, Beč

SEMINAR ZA PODUZETNICE,
OSIJEK
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Međunarodna konferencija “Zeleni i pristupačni turizam” 

Panel rasprava o CETA-i

Okrugli stol “Prava cijena hrane”

Okrugli stol “Canadian Arctic policy: A careful balance”
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KALENDAR AKTIVNOSTI

dan Studeni 2016.

3.-4. 3.-4. Međunarodna konferencija “Zeleni i pristupačni turizam” u Splitu

11. Elektrotehničko društvo Zagreb - Međunarodno savjetovanje 
“Planiranje i projektiranje” P&P 2016., Zagreb

11. Okrugli stol “Prava cijena hrane”, Zagreb

15. EUFORES radni sastanak “Briefing on the political priorities on energy efficiency during 
the Maletese Presidency”, Bruxelles

17. Eurits panel rasprava o kružnoj ekonomiji, The European Union for the Responsible 
Incineration and Treatment of Special Waste, Bruxelles

23. EUFORES radni sastanak “Stocktaking and outlook to 2030, COP22 in Marrakech”, 
Strasbourg

25. Panel rasprava o CETA-i, 
Ured za informiranje Europskog parlamenta u Hrvatskoj, Zagreb

29. Okrugli stol “Canadian Arctic policy: A careful balance”, Bruxelles

dan Prosinac 2016.

8. EUFORES Advisory Committee, okrugli stol, Bruxelles

MEĐUNARODNA KONFERENCIJA 
“ZELENI I PRISTUPAČNI 
TURIZAM” 
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9. SRPNJA 2014.

PITANJE ZA JUNCKERA, KANDIDATA ZA PREDSJEDNIKA EUROPSKE KOMISIJE: 
„IMATE LI IDEJNO RJEŠENJE ZA USPOSTAVU ZELENOG RASTA I ODRŽIVOG 
RAZVOJA U ZEMLJAMA SREDNJE I ISTOČNE EUROPE?“

Bruxelles - Klub zastupnika Zelenih/ESS-a u Europ-
skom parlamentu susreo se s Jean-Claude Junckerom, 
kandidatom za predsjednika Europske komisije. 
Hrvatski europarlamentarac Davor Škrlec svojim 
pitanjem skrenuo je pozornost gospodinu Junckeru 
na potrebno stvaranje financijskih instrumenata 
kojima bi se osnažile države članice srednje i istočne 
Europe u njihovoj učinkovitoj reindustrijalizaciji pre-
ma zelenom gospodarstvu kao jedinom dugoročnom 
načinu ostvarivanja održivog razvoja.

„Ako zaista dijelimo zajedničku 
viziju kako do 2050. moramo po-
stići harmonizaciju sjevera i juga, 
istoka i zapada, Vi imate izuzetnu 
odgovornost da započnete taj proces 
već sada. Većina južnih i jugoistoč-
nih država članica, s Hrvatskom 
kao glavnim primjerom, ima velike 
strukturalne probleme u svojoj 
ekonomskoj politici.“

4. RUJNA 2014.

PRIORITETNO PITANJE EUROPSKOJ KOMISIJI O SUBVENCIJAMA POVODOM 
SANKCIJA RUSKOJ FEDERACIJI - “UMJESTO DA POVEĆAMO OTPAD, PONUDIMO 
GRAĐANIMA EU ZDRAVU HRANU IZ HRVATSKE!”

Europarlamentarac Davor Škrlec postavio 
je prioritetno pitanje Europskoj komisiji 
osvrnuvši se na  lošu situaciju u kojoj se 
nalaze brojni hrvatski poljoprivrednici. 
Škrlec smatra kako prehrambeni proizvodi 
koji se zbog sankcija ne mogu izvoziti na 
rusko tržište moraju pronaći mjesto na 
europskom tržištu, u prvom redu misleći 
na neretvanske mandarine.

„Kroz direktne subvencije, najviše koristi imat 
će dobavljači izvan Europske unije, jer na taj na-
čin dobivaju jeftinije proizvode subvencionirane 
europskim novcem. Dakle, novac Europske unije 
odlazio bi izvan granica EU. Kako bi se novac 
zadržao unutar EU, potrebno je stvoriti potražnju 
na europskom tržištu poticanjem otkupa svježih 
proizvoda i njihove prerade unutar Unije u cijeli 
niz proizvoda.“

4. RUJNA 2014.

ZABRINJAVAJUĆ STAV AMERIČKE ADMINISTRACIJE PREMA PROCESU 
PREGOVARANJA O TRANSATLANSKOM TRGOVINSKOM SPORAZUMU (TTIP-U) 
- “TTIP - NEDOPUSTIVA ŠTETA EUROPSKOJ DEMOKRACIJI!”

Zastupnik u Europskom parlamentu, Davor 
Škrlec, sudjelovao je na radnom doručku s 
veleposlanikom SAD-a pri Europskoj uniji, 
Anthonyem L. Gardnerom. Zastupnika 
Škrleca zabrinuo je stav veleposlanika 
Gardnera i američke administracije prema 
procesu pregovaranja o Transatlanskom 
trgovinskom sporazumu (TTIP-u). Nije 
prepoznata važnost transparentnosti i 
otvorenosti procesa prema građankama 
i građanima Europske unije, ali i SAD-a.

“Zabrinut sam zbog neinformiranosti i nezain-
teresiranosti građana Hrvatske za ovu veliku 
prijetnju sigurnosti naše hrane i osobnih po-
dataka građana. Nedopustivo je da usvajamo 
Sporazum koji je stvoren na temelju pozadinskih 
pregovora i upitnih analiza. Očekujem kako će 
hrvatska Vlada osuditi ovaj stil pregovaranja te 
ustrajati na transparentnosti procesa. Potrebno 
je reagirati što prije.”
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13. LISTOPADA 2014.

ZASTUPNIK ŠKRLEC PREDSTAVIO SVOJ 
EU URED ZA GRAĐANE

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec je u 
Crnčićevoj ulici 18 u Zagrebu predstavio svoj novi ured, namijenjen 
informiranju građana o svim aktivnostima koje će provoditi u svom 
petogodišnjem mandatu. 

EU 
URED ZA 
GRAĐANE
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21. LISTOPADA 2014.

ENERGETSKA UČINKOVITOST I ODRŽIVI RAZVOJ JAMCI SU EKONOMSKOG 
OPORAVKA EUROPSKE UNIJE - „POSTAVKE ODRŽIVOG RAZVOJA BITNO JE 
UKLJUČITI U OVAJ OKVIR KOJEMU JE CILJ SAGLEDAVANJE USPJEŠNOSTI 
EUROPSKIH EKONOMSKIH POLITIKA.”

Zastupnik u Europskom parlamentu, 
Davor Škrlec, tijekom plenarne sjed-
nice u Strasbourgu sudjelovao je u 
raspravi o Europskom semestru - 
usklađivanju ekonomske politike i 
provedbi prioriteta za 2014. godinu. 
Naglasio je kako je Europski semestar 
zamišljen kao sveobuhvatni okvir koji 
će rafiniranim kriterijima zajamčiti 
bolju koordinaciju ekonomskih politi-
ka država članica. Nužno je o u prvim 
evaluacijskim izvješćima Semestra, 
za novo financijsko razdoblje, jasno 
ukazati na slabosti i mogućnosti una-
prjeđivanja ovog vizionarskog okvira. 

„Postavke održivog razvoja bitno je uključiti u ovaj 
okvir kojemu je cilj sagledavanje uspješnosti europ-
skih ekonomskih politika te je Odbor za okoliš, javno 
zdravlje i sigurnost hrane izrazio svoje mišljenje o 
izvješću u tom smjeru. Prijeko je potrebno u Preporuke 
državama članicama uključiti evaluacije i preporuke 
koje imaju za cilj energetsku učinkovitost, povećanje 
udjela obnovljivih izvora energije i smanjenje emi-
sija CO2 do 2020. Komisija, na razini svih resora, 
treba prepoznati važnost tih ciljeva kao ključnih za 
ostvarenje lokalnih radnih mjesta i održivog zelenog 
rasta. Energetska sigurnost i održivi razvoj jedini su 
jamci dugoročnog i uspješnog ekonomskog oporavka 
država članica, oporavka Europske unije.“ 

23. LISTOPADA 2014.

EUROPARLAMENTARAC DAVOR ŠKRLEC -
JEDINI HRVATSKI PREDSTAVNIK KOJI NIJE PODRŽAO NOVU KOMISIJU

Na plenarnoj sjednici u Strasbourgu, 
zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec, glasovao je protiv novog 
sastava Europske komisije. 

„Usprkos upozorenjima iz više političkih grupacija, 
predloženi povjerenici dokazano su bili ili jesu u sukobu 
interesa, javno su iskazivali rodnu netrpeljivost te 
podupirali kršenje građanskih prava i demokratskih 
vrijednosti što je nedopustivo za buduće nositelje 
javnih dužnosti. Jedan od glavnih razloga mojeg 
neslaganja je i jasno izrečen stav budućeg predsjednika 
o zaustavljanju politike proširenja.”
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3. STUDENI 2014.

UGOSTIO PREDSTAVNIKE MINISTARSTVA POMORSTVA, PROMETA I 
INFRASTRUKTURE REPUBLIKE HRVATSKE. PREDSTAVNICI MINISTARSTVA SU 
U SKLOPU PROJEKTA JAČANJA ADMINISTRATIVNOG I INSTITUCIONALNOG 
KAPACITETA POSJETILI EUROPSKE INSTITUCIJE U BRUXELLESU, KOMISIJU, 
VIJEĆE I PARLAMENT.

Zastupnik u Europskom parlamentu, Davor Škrlec, 
je ugostio predstavnike Ministarstva pomorstva, 
prometa i infrastrukture Republike Hrvatske. Pred-
stavnici Ministarstva su u sklopu projekta jačanja 
administrativnog i institucionalnog kapaciteta u 
posjetu europskim institucijama u Bruxellesu, Ko-
misiji, Vijeću i Parlamentu. Na sastanku je zaključeno 
kako je predstojeća Jadransko - jonska strategija 
Europske unije od iznimne važnosti za Hrvatsku u 
svrhu razvoja prometne povezanosti kroz jadran-
sko - jonski koridor cijele Europe, a sukladno tome 
i juga Hrvatske. 

„Jačanje institucionalnog kapaciteta 
od iznimne je važnosti za hrvatske 
institucije. Državni službenici u 
ministarstvima glavna su spona 
između europskih i nacionalnih 
politika, stoga sam želio stvoriti 
platformu u Europskom parlamentu 
kako bi naši službenici iz Ministar-
stva pomorstva, prometa i veza 
ostvarili pravu sliku o Europskom 
parlamentu te dobili točne i rele-
vantne informacije“

23. LISTOPADA 2014.

NA PLENARNOJ SJEDNICI EUROPSKOG PARLAMENTA U STRASBOURGU 
ODRŽAO GOVOR O VAŽNOM PROBLEMU U HRVATSKOJ KOJI STVARA 
OZBILJNE I TEŠKE POSLJEDICE NA OKOLIŠ I ZDRAVLJE GRAĐANA. - 
“GRAĐANKE I GRAĐANI SLAVONSKOG BRODA SVAKODNEVNE SU ŽRTVE 
PREKOGRANIČNOG ZAGAĐENJA ZRAKA SPOMENUTE RAFINERIJE U 
VLASNIŠTVU RUSKE KOMPANIJE ZARUBEŽNEFT.”

„Građanke i građani Slavonskog Broda svakodnevne su žrtve prekograničnog 
zagađenja zraka spomenute rafinerije u vlasništvu ruske kompanije ‘Zarubežneft’. 
Mjerna stanica u Slavonskom Brodu bilježi visoke koncentracije nekoliko onečišćujućih 
tvari koje dovode u rizik zdravlje građana istočnog dijela Hrvatske i zagađuju njen 
okoliš. Tijekom posljednja dva mjeseca je u čak 12 dana zabilježena višestruko veća 
koncentracija sumporovodika (H2S).“

Zastupnik u Europskom parlamentu, Davor 
Škrlec na plenarnoj sjednici Europskog parla-
menta u Strasbourgu održao govor o važnom 
problemu u Hrvatskoj koji stvara ozbiljne i 
teške posljedice na okoliš i zdravlje građana. 
Odgovornost za ovu neizdrživu situaciju 
nalazi se u rafineriji u Bosanskom Brodu, u 
susjednoj Bosni i Hercegovini.
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6. STUDENOG 2014.

SUPREDSJEDAO EUROPSKIM FORUMOM ZA PROIZVODNJU U 
EUROPSKOM PARLAMENTU - “MODEL CIRKULARNE EKONOMIJE KAO 
OKOSNICA PAMETNOG, ODRŽIVOG I ZELENOG RASTA, TEMELJE POLAŽE 
U EKO-INOVACIJE I NAPREDNE TEHNOLOGIJE.”

Europarlamentarac Davor Škrlec bio je supredsjedatelj Europskog foruma za proi-
zvodnju u Europskom parlamentu. Tema Foruma bila je kako novi model cirkularne 
ekonomije može pomoći proizvodnji te na koji način učinkovito koristiti resurse unutar 
postojeće industrijske politike. Postojeći linearni model ekonomije je neučinkovit i 
neodrživ, jer vodi ka iscrpljivanju ograničenih resursa i gomilanju otpada. 

13. STUDENI 2014.

KAO ZAMJENSKI ČLAN IZASLANSTVA U ZAJEDNIČKOM PARLAMENTARNOM 
ODBORU EUROPSKE UNIJE I TURSKE SUDJELOVAO NA PLENARNOJ 
RASPRAVI EUROPSKOG PARLAMENTA O AKTIVNOSTIMA TURSKE KOJE 
UZROKUJU NAPETOSTI U ISKLJUČIVOM GOSPODARSKOM POJASU CIPRA

Kao zamjenski član izaslanstva u zajedničkom 
parlamentarnom odboru Europske unije i 
Turske, zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec, sudjelovao je na plenarnoj ra-
spravi Europskog parlamenta o aktivnostima 
Turske koje uzrokuju napetosti u isključivom 
gospodarskom pojasu Cipra. Ovim putem 
izrazio je duboku zabrinutost zbog problema 
koji su nastali u ekskluzivnoj ekonomskoj zoni 
Republike Cipar i uzrokovali prekid započetih 
pregovora predvođenih Ujedinjenim narodima.

“U skladu s vrijednostima Europske unije 
i UN-ove konvencije o pravu mora, pozivam 
na mirno rješavanje spora u kontekstu nove 
faze pregovora o ujedinjenju i stvaranju 
pozitivne klime za obje strane. Istraživa-
nja potencijalnih nalazišta nafte i plina u 
vodama Cipra od zajedničkog su interesa 
za grčku i tursku stranu, između ostalog, 
jer se posljedice štetnih učinaka na okoliš 
mogu odraziti na cijeli otok.” 

„Upravo zato, model cirkularne ekonomije kao okosnica pametnog, održivog i zelenog 
rasta, temelje polaže u eko-inovacije i napredne tehnologije. Kroz novi zakonodavni 
paket cirkularne ekonomije potaknut će se Inovacije 
u recikliranju materijala, primjena eko-dizajna 
u svrhu: produženja životnog vijeka proizvoda, 
mogućnosti jednostavne prenamjene proizvoda po 
isteku životnog vijeka i smanjenje potrošnje energije u 
recikliranju istih. To je jamstvo kontinuiteta uspješne 
politike koja već čini Europsku uniju predvodnicom 
u održivom razvoju.“

Davor Škrlec i Antony Fell
Secretary General EFM



POLITIČKO DJELOVANJE

35

20. STUDENI 2014.

U SURADNJI S TALIJANSKOM ZASTUPNICOM ROSOM D’AMATO I DRUGIM 
KOLEGAMA IZ ITALIJE ORGANIZIRAO JE KONFERENCIJU “DON’T FOSSILIZE 
YOURSELF! TOWARDS A NEW ENERGY MODEL“ - TRENUTNI EKONOMSKI 
MODEL TEMELJEN NA FOSILNIM GORIVIMA IMA ŠTETNE POSLJEDICE NA 
POLJOPRIVREDU, RIBARSTVO I TURIZAM

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor 
Škrlec u suradnji s talijanskom zastupni-
com Rosom D’Amato i drugim kolegama iz 
Italije organizirao je konferenciju “Don’t 
fossilize yourself! Towards a new energy 
model“ koja je  održana u Europskom 
parlamentu u Bruxellesu. Cilj konferencije 
bio je ukazati na opasnosti trenutnog eko-
nomskog modela temeljenog na fosilnim 
gorivima i njegovim štetnim posljedicama 
na poljoprivredu, ribarstvo i turizam

27. STUDENI 2014.

U IME KLUBA ZELENIH/ESS-A SUDJELOVAO U IZRADI REZOLUCIJE I RASPRAVI 
O SLUČAJU OPTUŽENOG RATNOG ZLOČINCA VOJISLAVA ŠEŠELJA KOJA JE 
PRIHVAĆENA UVJERLJIVOM VEĆINOM GLASOVA NA PLENARNOJ SJEDNICI 
EUROPSKOG PARLAMENTA U STRASBOURGU - “LJUDI POPUT ŠEŠELJA 
MOGU USPORITI PUT SRBIJE KA EUROPSKOJ UNIJI.”

U ime kluba Zelenih/ESS-a, zastupnik Davor 
Škrlec sudjelovao je u izradi rezolucije i raspravi 
o slučaju optuženog ratnog zločinca Vojislava 
Šešelja koja je prihvaćena uvjerljivom većinom 
glasova na plenarnoj sjednici Europskog par-
lamenta u Strasbourgu.

„Svjestan rizika, Međunarodni sud u 
Haagu, neodgovorno je otvorio prostor 
za potencijalnu destabilizaciju regije, što 
dodatno narušava vjerodostojnost i po-
vjerenje građana ukazano međunarodnoj 
instituciji.“ 

„Ribarstvo i turizam često su istaknuti kao najranjiviji sektori, ali ne smijemo zabo-
raviti nekoliko grana koje doprinose stabilnim i sve značajnijim dijelom prihoda. 
Planirane naftne bušotine u Jadranu ugrožavaju ne samo postojeće investicije već i 
daljnja ulaganja te se time u pitanje dovode ulaganja od nekoliko desetaka milijuna 
kuna. Također, time se dovode u opasnost i naše solane s najdužom tradicijom koje 
proizvode najkvalitetniju sol.”
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13. SIJEČNJA 2015.

JAVNO SE USPROTIVIO DONOŠENJU DIREKTIVE EUROPSKOG 
PARLAMENTA I VIJEĆA O IZMJENI DIREKTIVE 2001/18/EZ U POGLEDU 
MOGUĆNOSTI DRŽAVA ČLANICA DA OGRANIČE ILI ZABRANE UZGOJ 
GENETSKI MODIFICIRANIH ORGANIZAMA (GMO-A) NA SVOJEM DRŽAVNOM 
PODRUČJU

Zastupnik u Europskom parlamentu, Davor 
Škrlec, javno se usprotivio donošenju direk-
tive Europskog parlamenta i Vijeća o izmjeni 
Direktive 2001/18/EZ u pogledu mogućnosti 
država članica da ograniče ili zabrane uzgoj 
genetski modificiranih organizama (GMO-a) 
na svojem državnom području

“Iako je 500 milijuna građana i 19 država 
članica izričito protiv uzgoja GMO-a, države 
članice su ovom Direktivom prenijele prava 
autorizacije GMO sjemena na europsku 
razinu, odnosno, na Europsku komisiju. 
Time je Europska unija popustila pritiscima 
multinacionalnih kompanija jer je dosadašnji 
postupak omogućio autorizaciju samo dvije 
GMO kulture na razini EU.”

23. SIJEČNJA 2015.

VLADA NE RADI U JAVNOM INTERESU GRAĐANA HRVATSKE 
- ODLUKE O ISTRAŽIVANJU I EKSPLOATACIJI UGLJIKOVODIKA 
MORAJU SE PONIŠTITI

Potaknut konstantnim dezinformacijama koje 
se plasiraju iz Agencije za ugljikovodike kako se 
cijeli postupak istraživanja i eksploatacije uglji-
kovodika u Jadranu provodi prema hrvatskim 
zakonima te napisima u medijima koji umanjuju 
mogući utjecaj istraživanja i eksploatacije uglji-
kovodika na okoliš i gospodarstvo, zastupnik u 
Europskom parlamentu, Davor Škrlec, odlučio 
je reagirati i zaštiti javni interes svih građanki 
i građana Republike Hrvatske. 

“Obveza je svih građanki i građana, kao 
i Vlade Republike Hrvatske poštivati 
Ustav Republike Hrvatske koji u svom 
članku 70. svakome jamči pravo na zdrav 
život i obvezuje državu da osigurava 
uvjete za zdrav okoliš. Po istom članku 
svatko je dužan, u sklopu svojih ovlasti 
i djelatnosti, osobitu skrb posvećivati 
zaštiti zdravlja ljudi, prirode i ljudskog 
okoliša.”
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28. SIJEČNJA 2015.

PROZVAO VLADU RH I AGENCIJU ZA UGLJIKOVODIKE ZBOG NEPOŠTIVANJA 
EU DIREKTIVA - “SVJESNI SMO VAŽNOSTI ENERGETSKE SIGURNOSTI 
ZA EUROPSKU UNIJU, ALI NE PO CIJENU UGROŽAVANJA OKOLIŠA I NE 
PO CIJENU UGROŽAVANJA TISUĆA RADNIH MJESTA U POSTOJEĆIM 
GOSPODARSKIM SEKTORIMA KOJI, IZMEĐU OSTALOG, PROIZVODE ZDRAVU 
HRANU IZ JADRANSKOG MORA ZA GRAĐANE EU-A.”

Zastupnik Škrlec je u svom govoru još jed-
nom istaknuo kako Ministarstvo gospodar-
stva i Agencija za ugljikovodike Republike 
Hrvatske izbjegavaju izvršavanje obaveza 
po direktivama Europske unije te isto tako 
izbjegavaju postupak javnog savjetovanja s 
građanima i konzultacije s drugim državama 
u podregiji Jadrana te time ugrožavaju javni 
interes građana Hrvatske.

“Govorim u ime građana Hrvatske koji su zabrinuti načinom na koji je Vlada Repu-
blike Hrvatske pokrenula i provodi postupak istraživanja i eksploatacije nafte u Ja-
dranu. Svjesni smo važnosti energetske sigurnosti za Europsku uniju, ali ne po cijenu 
ugrožavanja okoliša i ne po cijenu ugrožavanja tisuća radnih mjesta u postojećim 
gospodarskim sektorima koji, između ostalog, proizvode zdravu hranu iz Jadranskog 
mora za građane EU-a.”

11. VELJAČE 2015.

S POTPREDSJEDNIKOM KOMISIJE MAROŠEM ŠEFČOVIČEM RAZGOVARAO O 
VAŽNOSTI ENERGETSKE UNIJE ZA JUGOISTOČNU EUROPU I IZGRADNJI LNG 
TERMINALA NA KRKU

Potpredsjednik Komisije i zastupnik Škrlec 
razgovarali su o važnosti izgradnje LNG terminala 
na Krku, ali i nastojanjima da se regija jugoistočne 
Europe konačno odmakne od korištenja ugljena 
i krene u smjeru dekarbonizacije energetskog 
i transportnog sektora. Korištenjem bogatog 
potencijala obnovljivih izvora energije i ener-
getske učinkovitosti u proizvodnji i distribuciji 
električne i toplinske energije te industriji, malim 
i srednjim poduzećima moguće je smanjiti ener-
getsku intenzivnost njihove proizvodnje čime bi 
oni postali konkurentniji na tržištu.

“Energetska unija bi obuhvatila ne samo 
države članice u jugoistočnoj Europi, nego i 
države koje su članice Energetske zajednice. 
Razgovarali smo također i o regionalnom 
tržištu električne energije i regionalnoj su-
radnji u planiranju proizvodnih kapaciteta, 
interkonekcije i stabilnosti sustava. Tehnič-
ka rješenja su provediva i mogu doprinijeti 
razvoju novih tehnologija i inovacija, ali 
je potrebna politička volja koja u ovom 
trenutku zasigurno postoji u Europskoj 
komisiji i Europskom parlamentu.”
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25. VELJAČE 2015.

SVEČANA DODJELA NAGRADE “EUROPSKI GRAĐANIN” ZA PROMICANJE 
ZAJEDNIŠTVA, SOLIDARNOSTI I JAČANJA EUROPSKOG DUHA MARTINI 
ČULJAK U EUROPSKOM PARLAMENTU

Europski parlament u Bruxellesu svečano dodijelio nagradu “Europski građanin” svim  
laureatima među kojima je i naša dobitnica iz Hrvatske, Martina Čuljak, koju je nomi-
nirao zastupnik u Europskom parlamentu, Davor Škrlec. Nagrada ‘’Europski građanin’’ 
usmjerena je na promicanje zajedništva, solidarnosti i jačanja europskog duha. 

25. VELJAČE 2015.

KAO IZVJESTITELJ U SJENI SUDJELOVAO NA USVAJANJU MIŠLJENJA 
ODBORA ZA OKOLIŠ, JAVNO ZDRAVLJE I SIGURNOST HRANE O NOVOJ 
ŠUMARSKOJ STRATEGIJI

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor 
Škrlec sudjelovao je kao izvjestitelj u sjeni na 
usvajanju mišljenja Odbora za okoliš, javno 
zdravlje i sigurnost hrane o novoj Šumarskoj 
strategiji. U ime grupacije Zelenih/ESS-a, 
zastupnik Škrlec osigurao je uspješno usva-
janje gotovo svih predloženih amandmana 
što predstavlja veliki uspjeh za europske, 
pa tako i hrvatske šume koje su jedan od 
ključnih obnovljivih resursa Europske unije. 

“Brojne obitelji u ruralnim područjima 
Hrvatske vežu svoju egzistenciju uz kori-
štenje šumskih resursa. Zabrana, naplata 
i nesuvisla regulacija korištenja resursa i 
prostora državnih šuma ugrožava njihovo 
preživljavanje, ali i ne stimulira ostale gra-
đane na aktivno korištenje istih. Izborio sam 
se za izvjetiteljstvo u sjeni na ovom mišljenju 
kako bih postigao i naglasio važnost obo-
stranog međudjelovanja šuma i građana.”

‘Kao zastupnik u Europskom parla-
mentu nominirao sam Martinu za ovo-
godišnju nagradu ‘Europski građanin’ 
zbog njenog nesebičnog i hvalevrijednog 
projekta HelpBalkans kojim pomaže 
u neposrednom prikupljanju donacija 
obiteljima stradalima u poplavama na 
području Hrvatske, Bosne i Hercego-
vine i Srbije.”



POLITIČKO DJELOVANJE

39

27. VELJAČE 2015.

DOBIO DOZVOLU PRISTUPA SIGURNOJ SOBI U BRUXELLESU U KOJOJ SU 
POHRANJENI PREGOVARAČKI DOKUMENTI TRANSATLANTSKOG 
SPORAZUMA O TRGOVINI I INVESTICIJAMA (TTIP) IZMEĐU SAD-A I 
EUROPSKE UNIJE I ZATRAŽIO 20 SATI ČITANJA

Zastupnik Davor Škrlec dobio je dozvolu 
pristupa sigurnoj sobi u Bruxellesu u ko-
joj su pohranjeni pregovarački dokumenti 
Transatlantskog sporazuma o trgovini i in-
vesticijama (TTIP) između SAD-a i Europske 
unije. Zastupnik Škrlec odmah je zatražio 20 
sati čitanja tajnih dokumenata kako bi dobio 
bolji uvid u pregovarački proces.

“Fokusirat ću se prvo na opća izvješća o 
rezultatima svakog od pojedinačnih osam 
krugova pregovora koji su do danas održani 
te ustanoviti koja su sporna područja u 
pregovorima. Nakon toga ću zatražiti na 
čitanje detaljniju dokumentaciju upravo 
za ta područja te ona koja se odnose na 
hranu, okoliš, energiju, transport, kemijske 
i farmaceutske proizvode, intelektual-
na prava, javnu nabavu te naravno vrlo 
osjetljiva područja regulatornih pitanja i 
ISDS mehanizma.”

3. OŽUJKA 2015.

DOMAĆIN RASPRAVE O SURADNJI DRŽAVA ČLANICA EUROPSKE UNIJE I 
TREĆIH ZEMALJA PO PITANJU KORIŠTENJA OBNOVLJIVIH IZVORA ENERGIJE 
U SKLOPU PROJEKTA IEE BETTER - INTELIGENTNA ENERGETSKA EUROPA

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec bio je domaćin rasprave na visokoj 
nozi u Bruxellesu o suradnji država članica Europske unije i trećih zemalja po pitanju 
korištenja obnovljivih izvora energije u sklopu projekta IEE BETTER (The Intelligent 
Energy Europe - Bringing Europe and Third Countries Closer together through Re-
newable Energies). 

“Europska unija troši više od milijun eura dnevno na uvoz energije. Državama 
članicama potrebno je dati podršku ne samo u izgradnji elektroenergetskih sustava 
i usklađivanju proizvodnje obnov-
ljivih izvora energije, već i u samoj 
koordinaciji energetske politike.“
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6. OŽUJKA 2015.

U SUORGANIZACIJI S GRUPACIJOM ZELENIH/ESS-A U EUROPSKOM 
PARLAMENTU U ZAGREBU ODRŽAO CJELODNEVNU MEĐUNARODNU 
KONFERENCIJU “ZELENA KOHEZIJSKA POLITIKA” - HRVATSKOJ SU 
POTREBNI ODRŽIVI PROJEKTI ZA STVARANJE NOVIH RADNIH MJESTA

“Zeleni projekti su projekti održivog razvoja 
kojima je cilj da nakon završenog financiranja 
iz EU fondova stvaraju dodanu vrijednost, a ne 
dodatni trošak lokalnoj zajednici. Ako se poštuju ta načela onda se ekonomska 
isplativost mjeri ne samo u gospodarskom razvoju, nego u smanjenju štetnih 
emisija u okoliš što smanjuje troškove zdravlja i doprinosi lokalnom zapošljavanju.”

31. OŽUJKA 2015.

SUDJELOVAO U SIMBOLIČNOM PROSVJEDU KOJI JE ISPRED ZGRADE 
EUROPSKOG PARLAMENTA ORGANIZIRALA EUROPSKA GRUPACIJA ZA 
MLIJEKO (EMB) PROTIV UKIDANJA SUSTAVA KVOTA ZA PROIZVODNJU 
MLIJEKA - “ZAŠTITIMO MALE MLJEKARE OD VELIKIH PROIZVOĐAČA” 

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec 
sudjelovao je u simboličnom prosvjedu koji je 
ispred zgrade Europskog parlamenta organizi-
rala Europska grupacija za mlijeko (EMB) protiv 
ukidanja sustava kvota za proizvodnju mlijeka. 
Nakon što je u Europi bio na snazi više od 30 go-
dina, postoji opravdana bojazan kako će ukidanje 
sustava kvota od 1. travnja dovesti u nepovoljan 
položaj male proizvođače mlijeka te ih učiniti 
ranjivima u kriznim situacijama naglih promjena 
cijena i prekomjerne ponude na tržištu.

“U Hrvatskoj se u posljednjih nekoliko 
godina broj proizvođača mlijeka 
prepolovio, dok će ukidanje kvota biti 
finalni udarac malim proizvođačima 
mlijeka i dovesti u pitanje njihov 
opstanak. Trenutna otkupna cijena 
mlijeka od proizvođača nije pravedna 
naspram prodajne cijene u trgovina-
ma. Kvote su bile jedini jamac zaštite 
već potlačenog položaja proizvođača 
unutar mljekarskog sektora.”

 U organizaciji grupacije Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu i zastupnika Davora 
Škrleca, u Zagrebu u Hotelu International se održala cjelodnevna međunarodna kon-
ferencija Zelena kohezijska politika. Ovom prilikom javnosti su predstavljeni održivi 
primjeri korištenja kohezijskih sredstava s ciljem 
širenja dobro provedenih i dokazanih praksi koje 
mogu pomoći u oživljavanju gospodarskih aktivnosti 
u Hrvatskoj te dovesti do kvalitetnije suradnje na 
lokalnoj i nacionalnoj razini.
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18. TRAVNJA 2015

SUDJELOVAO U RADU PRVOG HRVATSKOG RURALNOG PARLAMENTA KOJI 
SE ODRŽAO OD 16. DO 18. TRAVNJA U BELOM MANASTIRU - 
“NEMA BOGATE HRVATSKE BEZ BOGATOG HRVATSKOG SELJAKA”

Zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec sudjelovao je u radu pr-
vog Hrvatskog ruralnog parlamenta 
koji se održao od 16. do 18. travnja u 
Belom Manastiru. Ovaj događaj okupio 
je sve relevantne predstavnike u sekto-
ru ruralnog razvoja. Zastupnik Škrlec 
smatra kako postoji puno uzroka lošeg 
stanja u poljoprivredi; od nedostatka 
sustavne strategije i ciljeva, neplanskog, 
nesustavnog i pogrešnog raspolaganja 
nacionalnim resursima do političkih 
struktura koje nisu radile u javnom 
interesu, klijentelizma, korupcije, zlou-
poraba te pogrešne i vrlo štetne politike 
poticaja. 

„Bez promjena u hrvatskoj politici prema poljo-
privredi i ruralnom razvoju nećemo dobro iskori-
stiti sredstva iz EU fondova koja su namijenjena 
za ruralni i regionalni razvoj. U poljoprivrednoj 
politici zalažem se između ostalog za nekoliko 
važnih mjera koje se u Hrvatskoj moraju pro-
vesti: uvesti porezne olakšice za proizvođače, 
smanjiti PDV na hranu i ukinuti PDV na eko-
loški proizvedenu hranu, osnovati agro banku, 
ukloniti nepotrebne propise i ograničenja za male 
proizvođače, ulagati u cjeloživotno obrazovanje 
poljoprivrednika, pomagati mlade poljoprivred-
nike i omogućiti alternativne prodajne kanale 
poput seljačkih tržnica i zelenih kioska koji će 
malim proizvođačima napraviti pristup tržištu.“ 

20. TRAVNJA 2015.

PRISUSTVOVAO JAVNOJ RASPRAVI ODBORA ZA ZAŠTITU OKOLIŠA 
NARODNE SKUPŠTINE REPUBLIKE SRBIJE NA POZIV ZASTUPNIKA 
ZELENIH SRBIJE U NARODNOJ SKUPŠTINI, IVANA KARIĆA, O IZAZOVIMA, 
MOGUĆNOSTIMA I ODGOVORIMA NA KLIMATSKE PROMJENE U SRBIJI I 
EUROPSKOJ UNIJI - REGIONALNOM SURADNJOM MOŽEMO SE BORITI 
PROTIV KLIMATSKIH PROMJENA

Zastupnik u Europskom parlamentu 
Davor Škrlec prisustvovao je javnoj ra-
spravi Odbora za zaštitu okoliša Narodne 
skupštine Republike Srbije na poziv 
zastupnika Zelenih Srbije u Narodnoj 
skupštini, Ivana Karića, o izazovima, 
mogućnostima i odgovorima na klimat-
ske promjene u Srbiji i Europskoj uniji. 

“Usklađivanjem nacionalnih akcijskih planova 
u jugoistočnoj Europi što je zahtjev okvira za 
Energetsku uniju potreba za izgradnjom kon-
vencionalnih izvora energije će biti samo 1/3 od 
one koju bi trebali imati bez regionalne suradnje. 
Hrvatska i Srbija u tom pogledu imaju velike 
potencijale koje bismo na korist svih građana 
morali iskoristiti, jer će to direktno utjecati na 
manje zaduživanje i dugoročno jeftiniju energiju 
građanima i industriji.” 
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26. TRAVNJA 2015.

OTVORIO PRVI REGIONALNI INFO URED ZASTUPNIKA U ZADRU

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor 
Škrlec, otvorio je u nedjelju, 26. travnja, prvi 
regionalni info ured u Zadru u prizemlju 
starog dijela City Galerije na Relji. Ovaj pro-
stor omogućit će građankama i građanima 
Zadra da stupe u kontakt sa zastupnikom, 
postavljaju pitanja i informiraju se o nje-
govim aktivnostima i radu u Europskom 
parlamentu. 

“Ovaj ured je otvoren u Zadru zbog toga što 
sam kao zastupnik u Europskom parla-
mentu prepoznao važnost regionalnog 
razvoja i Grada Zadra koji je u tom smislu 
zapostavljen, a ima zaleđe u tradicionalnoj 
poljoprivrednoj proizvodnji hrane, predstav-
lja kulturni, sveučilišni i turistički centar te 
je važno prometno središte.”

6. SVIBNJA 2015.

„INICIJATIVA ZA ZELENO ZAPOŠLJAVANJE: KORIŠTENJE POTENCIJALA ZELENE 
EKONOMIJE U STVARANJU POSLOVA“ - IZVJEŠĆE KOJIM EUROPSKI 
PARLAMENT KAO „NAJZELENIJA“ INSTITUCIJA UNIJE UPOZORAVA 
JUNCKEROVU KOMISIJU NA VAŽNOST STVARANJA DUGOROČNO ODRŽIVIH 
POSLOVA - ŠKRLEC PORUČIO JUNCKERU: „NEMAMO BUDUĆNOST BEZ 
ZELENIH POSLOVA“

U Odboru za okoliš, javno zdravlje i 
sigurnost hrane glasovalo se na temu 
„Inicijativa za zeleno zapošljavanje: 
korištenje potencijala zelene ekonomije 
u stvaranju poslova“. Ovim izvješćem 
Europski parlament kao „najzelenija“ 
institucija Unije upozorava Junckerovu 
Komisiju na važnost stvaranja dugo-
ročno održivih poslova

„Kao izvjestitelj u sjeni Kluba zastupnika Zeleni/
ESS za mišljenje Odbora za okoliš na navedeno 
izvješće izuzetno sam ponosan na činjenicu što 
su svi amandmani koje sam predložio uspješno 
uključeni u konačni tekst. Posebno sam inzistirao 
na potrebi za zelenom tranzicijom naše ekonomije 
kako bismo stvorili lokalne poslove koje nije mo-
guće dislocirati.”

12. SVIBNJA 2015.

KAO ČLAN MEĐUSKUPINE ZA MORA, RIJEKE, OTOKE I PRIOBALNA PODRUČJA 
SUDJELOVAO NA KONFERENCIJI NA KOJOJ JE PRISUSTVOVAO POVJERENIK 
ZA ZAŠTITU OKOLIŠA, POMORSKA PITANJA I RIBARSTVO KARMENU VELLA - 
HRVATSKA OPET KASNI

Kao član Međuskupine za mora, rijeke, otoke i 
priobalna područja, zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec sudjelovao je na kon-
ferenciji na kojoj je prisustvovao povjerenik za 
zaštitu okoliša, pomorska pitanja i ribarstvo 
Karmenu Vella. Glavna tema konferencije je bila 
kako osnažiti pomorsku politiku Europske unije 
i omogućiti razvoj plave ekonomije. 

“Nažalost, Hrvatska spada u države 
članice EU-a čiji Operativni program 
za pomorstvo i ribarstvo još uvijek 
nije prihvaćen, upozorili su nas danas 
predstavnici Komisije na sastanku 
Međuskupine za mora, rijeke, otoke 
i priobalna područja“
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2. SRPNJA 2015.

PRVI HRVATSKI ZASTUPNIK KOJI JE POSTAO ČLANOM ODBORA 
EUROPSKOG FORUMA ZA OBNOVLJIVE IZVORE ENERGIJE (EUFORES)

10. LIPNJA 2015.

SUDJELOVAO U RASPRAVI O EUROPSKOJ STRATEGIJI ENERGETSKE 
SIGURNOSTI - “POTREBNO JE ENERGETSKU POLITIKU EUROPSKE UNIJE 
MIJENJATI U ODRŽIVU ENERGETSKU POLITIKU KOJA ĆE POTAKNUTI RAZVOJ 
NOVIH GORIVA ZA USPJEŠNU ZAMJENU UVOZNIH FOSILNIH GORIVA.”

Sudjelujući u raspravi o europ-
skoj strategiji energetske si-
gurnosti na plenarnoj sjed-
nici Europskog parlamenta 
u Strasbourgu, zastupnik u 
Europskom parlamentu Davor 
Škrlec, osvrnuo se na trenutnu 
situaciju u Hrvatskoj i potrebu 
za dosljednim mjerama koje 
će potaknuti razvoj održive 
energetske politike. 

“Ako želimo biti lideri u borbi protiv klimatskih promjena, 
i tako osigurati tehnološku kompetitivnost Europske unije, 
ako želimo smanjiti makroekonomski deficit Europske unije 
zbog uvoza fosilnih goriva, koji iznosi milijardu eura dnevno, 
potrebno je energetsku politiku Europske unije mijenjati u 
održivu energetsku politiku koja će potaknuti razvoj novih 
goriva za uspješnu zamjenu uvoznih fosilnih goriva, koja će 
potaknuti razvoj Smart Grid tehnologija, politiku koja će 
kroz obnovljive izvore i energetsku učinkovitost omogućiti 
građanima aktivnu participaciju u dekarbonizaciji društva.” 

“EUFORES je važan dionik u kreiranju 
europske politike i zakonodavstva u područ-
ju obnovljivih izvora energije i energetske 
učinkovitosti, ali je još važnija njegova uloga 
u suradnji i prijenosu znanja između Europ-
skog parlamenta i nacionalnih parlamenta 
članica EU-a. Suradnja i otvorena razmjena mišljenja zastupnika u Europskom 
parlamentu i zastupnika u nacionalnim parlamentima u ovom području je od izu-
zetne važnosti za ostvarivanje klimatsko-energetskih ciljeva EU-a na održiv način.”

Nakon godinu dana mandata u Europskom parlamentu, zastupnik Davor Škrlec ime-
novan je na Generalnoj skupštini EUFORES-a 24. lipnja 2015. godine članom proširenog 
odbora (Extended Board) Europskog Foruma za obnovljive izvore energije (EUFORES) 
za razdoblje od 2015. do 2019. godine. EUFORES je osnovan 1995. godine kao samostalna 
neprofitna organizacija čiji je cilj promicanje 
obnovljivih izvora energije i energetske učin-
kovitosti u Europskoj uniji. 
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14. KOLOVOZA 2015.

S KOLEGAMA ZASTUPNICIMA U EUROPSKOM PARLAMENTU ZBOG 
MIGRANTSKE KRIZE OD KOMISIJE ZATRAŽIO AKTIVIRANJE MEHANIZMA 
CIVILNE ZAŠTITE EU-A

8. RUJNA 2015.

USVOJENO IZVJEŠĆE ODBORA ZA OKOLIŠ, JAVNO ZDRAVLJE I SIGURNOST 
HRANE O PRAĆENJU EUROPSKE GRAĐANSKE INICIJATIVE RIGHT2WATER 
(PRAVO NA VODU) - “VODA MORA OSTATI U RUKAMA GRAĐANA”

Europski parlament usvojio je izvješće 
Odbora za okoliš, javno zdravlje i si-
gurnost hrane o praćenju europske 
građanske inicijative Right2Water 
(Pravo na vodu). Unatoč neslaganju 
zastupnika desnog centra, prijedlog 
rezolucije Europskog parlamenta usvo-
jen je s 363 glasa ZA, 96 PROTIV i 261 
SUZDRŽANA glasa. Zastupnik Zelenih/
ESS-a u Europskom parlamentu, Davor 
Škrlec, svojim je glasom podržao spo-
menutu građansku inicijativu.

“Sretni smo jer potez desnog centra nije uspio pot-
kopati ovu građansku inicijativu. Građani diljem 
Europe su suočeni s prijetnjama privatizacije vodnog 
sektora, stoga institucije Europske unije moraju 
obraniti temeljno pravo građana na vodu koje se 
nikada ne smije dovesti u pitanje. Europski parla-
ment je danas osigurao da pitanje prava na vodu 
ostane na dnevnom redu, a mi ćemo se pobrinuti 
da ga se ne pogura pod tepih. Ovom inicijativom 
želimo pozvati Komisiju na donošenje regulativa 
kako bi UN-ovo temeljno ljudsko pravo na vodu 
bilo sadržano u zakonima EU-a.”

“Hrvatska je već angažirana u imigrantskoj krizi sudjelovanjem broda Obalne straže 
‘Andrija Mohorovičić’. Aktiviranjem mehanizma civilne zaštite otklanja se opasnost 
od nekontroliranog izbjegličkog vala koji može zapljusnuti Hrvatsku ako izostane 
pomoć članicama EU-a koje u ovom trenutku podnose najveći teret izbjegličke krize“

Zastupnik u Europskom parlamentu, Davor 
Škrlec, supotpisnik je pisma koje su zastupnici 
u Europskom parlamentu poslali Europskoj ko-
misiji tražeći trenutno aktiviranje mehanizma 
civilne zaštite u pomoći državama članicama 
Europske unije koje su najviše pogođene nava-
lom imigranata i tražitelja azila, pozivajući se 
na krizu na grčkom otoku Kos gdje je u tijeku 
dramatični sukob zbog velikog broja imigranata 
pristiglih iz Sirije i Afganistana.
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18. RUJNA 2015.

NA ZAGREBAČKOM VELESAJMU ODRŽALA SE MEĐUNARODNA KONFERENCIJA 
“CIRKULARNA EKONOMIJA - PUT PREMA PAMETNOM, ODRŽIVOM I ZELENOM 
DRUŠTVU” KAO DIO ZAGREB BUSINESS SUMMITA “GRADOVI I REGIJE - 
GENERATORI RAZVOJA” I SAJMA EKOTEHNO, U SURADNJI S UREDOM 
ZASTUPNIKA DAVORA ŠKRLECA U EUROPSKOM PARLAMENTU

Na Zagrebačkom velesajmu održala se me-
đunarodna konferencija “Cirkularna ekonomi-
ja - put prema pametnom, održivom i zelenom 
društvu” kao dio Zagreb Business Summita 
“Gradovi i Regije – generatori razvoja” i sajma 
EKOTEHNO, u suradnji s Uredom zastupnika 
Davora Škrleca u Europskom parlamentu. 
Davor Škrlec istaknuo je da model cirkularne 
ekonomije podrazumijeva promjenu paradi-
gme dosadašnjeg upravljanja resursima na 
učinkovit i pametan način.

„Između ostalog, cirkularna ekonomija uključuje industriju, poslovne modele i 
životne navike koji otpad tretiraju kao resurs za ponovnu upotrebu. Upravo je taj 
izazov velika prilika za razvoj malog i srednjeg poduzetništva u Hrvatskoj koje može 
pokrenuti cijelo gospodarstvo i omogućiti održivi način izlaska iz ekonomske krize. 
Cirkularna ekonomija pozitivan je odgovor na probleme nezaposlenosti, osobito 
mladih ljudi, i trajni doprinos stvaranju novih poslovnih modela i poslova koje 
nazivamo zelenim radnim mjestima“

2. LISTOPADA 2015.

U KUĆI EUROPE SVEČANO DODIJELIO NAGRADE I PRIZNANJA SUDIONICIMA 
NATJEČAJA „INOVACIJAMA MIJENJAJMO SVIJET NA BOLJE - RAZMIŠLJAJ, 
STVARAJ I ŽIVI ODRŽIVO!“
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„Svrha natječaja bila je potaknuti već postojeće ideje mladih ljudi, ali ujedno i ukazati 
na potrebu stvaranja boljeg sustava obrazovanja za održivi razvoj koje nužno mora 
biti sastavni dio cjeloživotnog učenja. Ovaj natječaj pokazao je kako u Hrvatskoj ima 
mnogo pametnih, sposobnih i kreativnih ljudi koji svojim idejama i aktivnostima žele 
mijenjati svijet na bolje. To je ona drugačija slika društva, često izostavljena, koja bez 
podrške medija i zajednice također ne bi bila moguća. Vjerujemo stoga kako 
će ujedno i uključivanjem lokalne i regionalne samouprave, državnih tijela 
i privatnog sektora neki od projekata zaživjeti u praksi.”

Zastupnik Zastupnik u Europskom parla-
mentu Davor Škrlec je u Kući Europe sve-
čano dodijelio nagrade i priznanja sudio-
nicima natječaja „Inovacijama mijenjajmo 
svijet na bolje - razmišljaj, stvaraj i živi 
održivo!“. Ured zastupnika u Europskom 
parlamentu Davora Škrleca  pozvao je 
učenike svih srednjih škola i studente 
ustanova visokog obrazovanja u Republici 
Hrvatskoj da osmisle projekt koji će u praksi 
primjenjivati načela održivog razvoja i 
cirkularne ekonomije.

13. - 15. LISTOPADA 2015.

POZVAO U BRUXELLES PREDSTAVNIKE UDRUGA ZA ODRŽIVI RAZVOJ

Na poziv zastupnika u Europskom parlamentu, Davora Škrleca, u Bruxellesu je od 13. 
do 15. listopada boravilo 30-ak predstavnika udruga civilnog društva za održivi razvoj 
i lokalnih akcijskih grupa (LAG) s područja otoka i gradova dalmatinskih i primorskih 
županija. Cilj njihova posjeta bio je upoznavanje  s radom institucija Europske unije te 
sudjelovati u Europskom tjednu regija i gradova. 

„Kroz posjet naši će predstavnici imati 
priliku stjecati nova znanja i vještine te 
se povezati s europskim stručnjacima 
u području lokalnog i regionalnog 
razvoja. Održivi razvoj i zelena radna 
mjesta rješenja su za zadržavanje i 
vraćanje mladih na otoke. Nadam 
se kako će stečeno iskustvo i znanje 
prenijeti u svoju sredinu na dobrobit 
svoje lokalne zajednice.“
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14. LISTOPADA 2015.

DOMAĆIN I SUORGANIZATOR IZLOŽBE I KONFERENCIJE POD NAZIVOM 
„DOBRI STARI ZAKONI - TRADICIJA SUZBIJANJA KORUPCIJE U HRVATSKOJ“ 

14. listopada u Europskom parlamentu u Bruxellesu održana je izložba 
i konferencija pod nazivom „Dobri stari zakoni - tradicija suzbijanja 
korupcije u Hrvatskoj“ čiji je domaćin i suorganizator bio zastupnik 
u Europskom parlamentu, Davor Škrlec, a koja je uslijedila nakon 
svečanog otvaranja izložbe u Hrvatskom narodnom kazalištu u 
Zagrebu. Ovo je bila prilika da se i u europskom kontekstu prikažu 
neke od najslikovitijih protukorupcijskih odredbi hrvatskih srednjo-
vjekovnih akata koji upućuju na davnu svijest problema korupcije pri 
obnašanju javnih dužnosti.

„Osobitu pažnju pridajem 
transparentnom načinu 
upravljanja javnim novcem 
i borbi protiv korupcije na 
svima razinama“

28. LISTOPADA 2015.

OPREZ S UGLJIKOVODICIMA U JADRANU - 
PORUKA IZ EUROPSKOG PARLAMENTA

Na plenarnoj sjednici u Strasbourgu 
usvojeno je izvješće o Strategiji Europ-
ske unije za jadransku i jonsku regiju 
čiji je izvjestitelj u sjeni zastupnik 
Davor Škrlec. Na sjednici je usvojen 
amandman zastupnika Škrleca u vezi 
istraživanja i eksplotacije nafte i plina 
u Jadranu, kojim se naglašava potreba 
za dosljednim provođenjem međuna-
rodnih konvencija o zaštiti okoliša.

„Europski pristup koji se temelji na makroregionalnoj 
suradnji isplativiji je i djelotvorniji od 28 nacionalnih 
pristupa i upravo je ovo izvješće od velikog značenja 
jer prepoznaje i ističe važnost makroregionalnih 
strategija koje su alat za europsku integraciju te 
primjer prekogranične suradnje s ciljem teritorijalne 
kohezije područja koja dijele zajedničke izazove.“ 
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3.- 5. STUDENOG 2015.

DELEGACIJA ODBORA ZA PROMET I TURIZAM  NA 
PRIJEDLOG DAVORA ŠKRLECA, ČLANA ODBORA POSJETILA 
REPUBLIKU HRVATSKU 

Od 3. do 5. studenog u službenom posjetu Republici 
Hrvatskoj boravila je delegacija Odbora za promet i 
turizam Europskog parlamenta. Lokacije u Zagrebu, 
Petrijevcima i Vinkovcima posjetili su predsjednik 
odbora za promet i turizam EP-a Michael Cramer (Ze-
leni/ESS, Njemačka), dopredsjednik Dominique Riquet 
(ALDE, Francuska) te članovi Odbora Deirdre Clune (EPP, 
Irska), Gesine Meissner (ALDE, Njemačka), Karima Delli 
(Zeleni/ESS, Francuska), kao i hrvatski zastupnici Davor 
Škrlec (Zeleni/ESS) i Jozo Radoš (ALDE), a u Osijeku se 
pridružila i zastupnica Biljana Borzan (S&D).

29. LISTOPADA 2015.

BESPILOTNE LETJELICE IMAJU VELIKI POTENCIJAL 
ZA STVARANJE RADNIH MJESTA

“Zakonodavni okvir mora zajamčiti inve-
sticije i razvoj konkurentnog europskog sek-
tora bespilotnih letjelica za civilnu upotrebu 
te jasno razlikovati profesionalnu upotrebu 
bespilotnih letjelica na daljinsko upravljanje 
od njihove rekreativne upotrebe. Potencijal 
za gospodarski razvoj ovog sektora je golem. 
Potiče razvoj inovativnih tehnologija koje imaju veliki potencijal za stvaranje 
radnih mjesta, posebno zelenih radnih mjesta kako u velikim trgovačkim druš-
tvima, tako i u tisućama malih i srednjih poduzeća.”

Na plenarnoj sjednici u Strasbourgu zastupnici su raspravljali o sigurnoj upotrebi zra-
koplovnih sustava na daljinsko upravljanje (RPAS), opće poznatih kao bespilotne letjelice. 
Kao izvjestitelj u sjeni za spomenuto izvješće, zastupnik Davor Škrlec, u svom je govoru 
rekao kako je zadaća Europske unije u što kraćem 
roku razviti zakonodavni okvir koji će se odnositi 
isključivo na civilnu upotrebu bespilotnih letjelica.
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24. STUDENI 2015.

SUDJELOVAO U RASPRAVI O STANJU ENERGETSKE UNIJE S 
POTPREDSJEDNIKOM EUROPSKE KOMISIJE I POVJERENIKOM ZA ENERGETIKU, 
MAROŠOM ŠEFČOVIČEM NA PLENARNOJ SJEDNICI U STRASBOURGU - 
“GRAĐANI MORAJU BITI NOSIOCI ENERGETSKE TRANZICIJE”

„Izostali su građani koji nisu u središtu. 
Govorimo o građanima, ali ne dajemo im 
snagu. Kroz bolju regulaciju potrebno je osigurati da građani kroz razne ener-
getske kooperative i ostale kolektivne sheme zbilja mogu kvalitetno doprinositi 
energetskoj tranziciji.“

U raspravi o stanju energetske unije s potpredsjednikom Europske komisije i povjere-
nikom za energetiku, Marošom Šefčovičem, na plenarnoj sjednici u Strasbourgu sudje-
lovao je i zastupnik u Europskom parlamentu, Davor Škrlec, koji je u svom obraćanju 
ukazao na nekoliko važnih činjenica s kojima bi energetska tranzicija Europske unije 
prema ciljevima energetske unije bila što uspješnija. Zastupnik Škrlec smatra kako su 
građani nedovoljno uključeni u samu tranziciju 
prema nisko-ugljičnom društvu jer prilike koje 
postoje u tom segmentu za njih kao i za male i 
srednje poduzetnike, glavne nosioce europskog 
gospodarstva, mogu doprinijeti otvaranju novih 
radnih mjesta.

13.-15. STUDENOG 2015.

23. VIJEĆE EGP-A U LYONU ZASJENIO JE TRAGIČNI DOGAĐAJ, 
TERORISTIČKI NAPAD U PARIZU 

Prisustvovao na Vijeću Europske zelene stran-
ke (EGP) u Lyonu gdje se od 13. do 15. studenog 
okupilo više od stotinu predstavnika nacio-
nalnih zelenih stranaka Europe. 23. Vijeće 
EGP-a u Lyonu zasjenio je tragični događaj, 
teroristički napad u Parizu, zbog kojega je 
subotnji dio programa o izbjegličkoj krizi i  
cirkularnoj (kružnoj) ekonomiji otkazan u 
znak solidarnosti s francuskim narodom i 
kolegama.
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25. STUDENOG 2015.

ODRŽAO GOVOR POVODOM MEĐUNARODNOG DANA PROTIV NASILJA NAD 
ŽENAMA NA PLENARNOJ SJEDNICI U STRASBOURGU - UKAZAO NA NEDOSTATKE 
KOJI I DALJE POSTOJE UNUTAR ZAKONODAVNIH I PRAVOSUDNIH OKVIRA, 
KAKO NA NACIONALNOJ, TAKO I NA EUROPSKOJ RAZINI

Povodom Međunarodnog dana protiv nasilja nad 
ženama, na plenarnoj sjednici u Strasbourgu održava 
se rasprava o uklanjanju nasilja nad ženama u Eu-
ropskoj uniji. Pozivajući se na istraživanje Agencije 
Europske unije za temeljna prava (FRA) o nasilju 
nad ženama provedenom na uzorku od 42 tisuće 
žena u državama članicama, zastupnik Škrlec ovim 
putem želi ukazati na nedostatke koji i dalje postoje 
unutar zakonodavnih i pravosudnih okvira, kako na 
nacionalnoj, tako i na europskoj razini. 

„Nedvojbeno je kako je nasilje nad 
ženama raširena i, nažalost, često 
neprijavljena povreda ljudskih 
prava diljem Unije. Poražavajuća 
je brojka kako čak 86 posto žena 
koje su žrtve nasilja, ne prijavljuje 
svoja iskustva policiji niti nekoj od 
organizacija za pružanje pomoći 
žrtvama.”

25. STUDENOG 2015.

SUDJELOVAO U RASPRAVI O IZVJEŠĆU O STRATEŠKOM OKVIRU EU-A O ZDRAVLJU 
I SIGURNOSTI NA RADU 2014. - 2020. - 
“PRAVO NA RAD BEZ RIZIKA ZA ZDRAVLJE PRAVO JE SVIH GRAĐANA!”

Sudjelujući u raspravi o Izvješću o strateškom okviru 
EU-a o zdravlju i sigurnosti na radu 2014. - 2020. na 
plenarnoj sjednici Europskog parlamenta u Strasbour-
gu, zastupnik Davor Škrlec se u svom govoru osvrnuo 
na presudnu važnost zdravlja radnika u borbi protiv 
ekonomske krize. U Hrvatskoj su nadležne službe u 
području primjene propisa o zaštiti na radu većinu 
kaznenih prijava podnijele zbog opasnosti po život 
i tijelo osoba, izazvane neprimjenom pravila zaštite 
na radu te izvođenju radova protivno propisima i pri-
znatim pravilima struke, i to najviše u djelatnostima 
proizvodnje hrane, građevine, proizvodnje gotovih 
metalnih proizvoda i trgovine na malo.

„Pravo na rad bez rizika za zdravlje 
pravo je svake građanke i građanina 
Europske unije. Svjesni izazova 
gospodarske krize, starenja radne 
snage i jake veze u odnosu na sigur-
nost radnog mjesta i opće koristi 
za društvo, dužni smo osigurati 
pravni okvir za realizaciju održive 
radne okoline.“
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02. PROSINCA 2015.

KOMISIJA PREDLOŽILA NOVI PAKET KRUŽNE EKONOMIJE, ALI S 
NEDOSTATKOM KLJUČNIH AMBICIJA - “BEZ UČINKOVITIH I OBVEZUJUĆIH 
MJERA KOJE ĆE DOVESTI DO BOLJE RESURSNE UČINKOVITOSTI, I BEZ 
NJEGOVE INTEGRACIJE U EUROPSKI SEMESTAR, OVAJ PAKET NEĆE ISTINSKI 
DOPRINIJETI ODRŽIVOM RAZVOJU “ 

Nakon što je u prosincu 2014. godine na ne-
zadovoljstvo većine zastupnika Europskog 
parlamenta, Europska komisija povukla 
zakonodavni paket o kružnoj (cirkularnoj) 
ekonomiji iz svog programa, najavljujući 
pritom donošenje puno ambicioznijeg pa-
keta, predstavila je novi revidirani prijedlog 
s kojim je potkopala i snizila ambicije. Klub 
zastupnika Zeleni/ESS i zastupnik Davor 
Škrlec, zabrinuti su i razočarani takvim ne-
očekivanim postupkom.

“Dok pozdravljamo činjenicu da je Komisija 
konačno izašla s revidiranim prijedlogom 
paketa o kružnoj ekonomiji, istovremeno 
smo zabrinuti što se planovi o njenoj imple-
mentaciji potkopavaju sniženim ambicijama. 
Bez učinkovitih i obvezujućih mjera koje će 
dovesti do bolje resursne učinkovitosti, i bez 
njegove integracije u Europski semestar, ovaj 
paket neće istinski doprinijeti održivom 
razvoju “ 

20. SIJEČNJA 2016.

PODRŽAO REZOLUCIJU O DOPUNI UREDBE (EU) BR. 609/2013 EUROPSKOG 
PARLAMENTA I VIJEĆA U VEZI S POSEBNIM ZAHTJEVIMA U POGLEDU 
SASTOJAKA I INFORMACIJA ZA PRERAĐENU HRANU NA BAZI ŽITARICA I 
DJEČJU HRANU

Na plenarnoj sjednici u Starsbourgu 
zastupnici u Europskom parlamentu 
glasovali su u korist prijedloga rezolu-
cije o dopuni Uredbe (EU) br. 609/2013 
Europskog parlamenta i Vijeća u vezi 
s posebnim zahtjevima u pogledu 
sastojaka i informacija za prerađenu 
hranu na bazi žitarica i dječju hranu. 
Zastupnik u Europskom parlamentu i 
član Odbora za okoliš, javno zdravlje i 
sigurnost hrane, Davor Škrlec, podr-
žao je spomenutu rezoluciju Zelenih/
ESS-a te smatra kako ona predstavlja 
važan iskorak u zaštiti zdravlja djece 
i novorođenčadi.

“Drago mi je što je Europski parlament podržao 
prijedlog naše rezolucije o dopuni Uredbe i tako 
odbacio usvajanje nacrta Komisije za EU pravila o 
dječjoj hrani koja bi omogućila znatno više šećera nego 
što je to preporučeno od strane Svjetske zdravstvene 
organizacije (WHO). Nažalost, sve veći broj djece 
danas je pretilo što može dovesti do razvoja raznih 
oboljenja kao što je, primjerice, dijabetes. Zdravstveni 
rizici koji su povezani s prekomjernom potrošnjom 
šećera i upotrebom pesticida u hrani moraju biti 
smanjeni na najnižu moguću razinu i stoga je jako 
važno da je ovaj prijedlog prošao jer su djeca, a osobito 
dojenčad, naši najranjiviji potrošači.”
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27. SIJEČNJA 2016.

ODRŽAO PREDAVANJE U SKLOPU 2. MEĐUNARODNE KONFERENCIJE 
“ULAGANJA U KOMUNALNU INFRASTRUKTURU U ZEMLJAMA JUGOISTOČNE 
EUROPE” - STRUKA I POLITIKA SLOŽNI - KRUŽNA EKONOMIJA POKRETAČ JE 
GOSPODARSTVA I NOVOG ZAPOŠLJAVANJA

21. SIJEČNJA 2016.

INICIJATIVA ZASTUPNIKA ŠKRLECA I ZELENIH POKRENULA ISTRAGU PROTIV 
PRIJEVARA U AUTOMOBILSKOJ INDUSTRIJI 

Na inicijativu političke grupacije Zelenih/
ESS-a i zastupnika Davora Škrleca, Europski 
parlament danas je na plenarnoj sjednici u 
Strasbourgu odobrio sastav istražnog povje-
renstva za mjerenje emisija u automobilskom 
sektoru. Zahtjev za pokretanjem istražnog 
povjerenstva nastao je nakon izbijanja skan-
dala u SAD-u kada je otkriveno da je njemački 
proizvođač Volkswagen uz pomoć softwarea 
varao na testiranjima svojih automobila sma-
njenim prikazom količine emisija ispušnih 
plinova čak do 40 puta u odnosu na stvarno 
stanje prilikom vožnje na cesti. Povjerenstvo 
ima za cilj istražiti moguće propuste država 
članica i Europske komisije u provođenju EU 
standarda, te isto tako ispitati jesu li Komi-
sija i države članice imale dokaze o upotrebi 
uređaja kojima se vara pri testiranju prije 
izbijanja samog skandala u rujnu 2015.)

“Formiranje istražnog povjerenstva pred-
stavlja važan korak u pravilnom pristupu 
rješavanja skandala koji potresa automo-
bilsku industriju na razini Europske unije i 
svih država članica. Istraga se mora usre-
dotočiti na uloge nadležnih nacionalnih 
vlasti i Komisije koje su dozvolile da dođe 
do ovakvog regulatornog problema. Važno 
je da Europski parlament preuzme punu 
odgovornost nad istragom ovog slučaja, a oni 
kojima se dokaže krivnja moraju odgovarati 
za svoje postupke. Komisija treba odgovoriti 
na ozbiljna pitanja zašto nije reagirala, već 
je sjedila prekriženih ruku dok su postojale 
indikacije da proizvođači automobila ma-
nipulativno krše EU pravila o dozvoljenom 
zagađenju ispušnih plinova.”

U Bruxellesu se održala 2. međunarodna kon-
ferencija “Ulaganja u komunalnu infrastrukturu 
u zemljama jugoistočne Europe” na kojoj je 
predavanje održao i zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec na temu kružne eko-
nomije i ulagačkih projekata financiranih iz 
EU fondova. Zastupnik Škrlec mišljenja je kako 
kružna ekonomija može biti pokretač gospodar-
stva i zapošljavanja, a uvođenje načela kružne 
ekonomije u postupak javne nabave ključan 
je faktor za učinkovito korištenje europskih 
fondova.
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16. VELJAČE 2016.

NA SASTANKU ODBORA ZA TRANSPORT I TURIZAM U EUROPSKOM 
PARLAMENTU U SVOJSTVU IZVJESTITELJA PREDSTAVIO NACRT MIŠLJENJA 
O PROVEDBI KONVENCIJE UN-A O PRAVIMA OSOBA S INVALIDITETOM UZ 
POSEBAN OSVRT NA ZAKLJUČNE NAPOMENE ODBORA UN-A ZA PRAVA 
OSOBA S INVALIDITETOM

Na sastanku Odbora za transport i turizam u Europskom parlamentu, zastupnik Davor 
Škrlec predstavio je u svojstvu izvjestitelja nacrt Mišljenja o provedbi Konvencije UN-a 
o pravima osoba s invaliditetom uz poseban osvrt na zaključne napomene Odbora 
UN-a za prava osoba s invaliditetom. Izvjestitelj Škrlec naglasio je u nacrtu Mišljenja 
kako potrebe osoba s invaliditetom i smanjenom pokretljivosti odgovaraju poslovnim 
mogućnostima u sektoru transportnih i mobilnih usluga, koje mogu biti od koristi svim 
korisnicima. Također, zastupnik Škrlec zalaže se za razvoj intermodalnog povezivanja 
čvorišta imajući na umu kako će smanjenje prepreka ka pristupačnosti uslugama tran-
sporta osigurati ravnopravan sustav mobilnosti. S 
ciljem poboljšanog pristupa informacijama, prioritet 
digitalnih politika tržišta mobilnosti trebali bi biti 
stalno dostupni formati u sklopu kojih bi bili do-
stupni sustavi za alternativnu komunikaciju putem 
više od jednog osjetila. Digitalna agenda i Programi 
EU-a za istraživanje i inovacije moraju uključivati 
stečena znanja o potrebi za mobilnost bez prepre-
ka. Područja intermobilnosti, interkonektivnosti i 
interoperabilnosti predstavljaju stoga velik prostor 
za korištenje najnovijih tehnoloških dostignuća.

“Tri su važne pretpostavke za uspješnu primjenu kružne ekonomije u Hrvatskoj 
- višerazinsko upravljanje za pokretanje potencijala europskog novca od strane 
javne uprave, formiranje tržišta sekundarnih sirovina kao preduvjet za dugoročnu 
održivost projekata i zelena javna nabava. Kako bi se stvorila nova zelena radna 
mjesta i zazelenila postojeća, ključnu ulogu u tome ima javna uprava.”

“Države članice moraju poduzeti sve potrebne mjere za provedbu zakonodavstva 
EU-a u pogledu poboljšanja pristupa prijevozu osobama s invaliditetom. Potrebno 
je spriječiti svaku diskriminaciju koja se zasniva na nepristupačnosti uslugama 
prijevoza i turizma te s tim ciljem raditi na zajedničkim pravilima EU-a kako bi 
se postigla nesmetana mobilnost svih građana Europske unije.”
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12. OŽUJKA 2016.

PREDSTAVIO REGIONALNI URED U SPLITU 
I NAJAVIO SURADNJU SA ŽENAMA PODUZETNICAMA

18. OŽUJKA 2016.

HRVATSKA MORA PRILAGODITI PLAN GOSPODARENJA OTPADOM KRUŽNOJ 
EKONOMIJI - NEMA FINANCIRANJA TEHNOLOGIJA KOJE ĆE UGROZITI 
OBVEZUJUĆE CILJEVE RECIKLIRANJA 

Zastupnik u Europ-
skom parlamentu Da-
vor Škrlec u siječnju 
je uputio prioritetno 
pitanje Europskoj ko-
misiji koja novim za-
konodavnim paketom 
kružne ekonomije pla-
nira ograničiti finan-
ciranje iz europskih 
fondova za spalionice 
i postrojenja za meha-
ničku i biološku obradu 
otpada (MBO) samo na 
izvanredne slučajeve. 

„Prema stajalištu Komisije, za sektor otpada to znači kako planirane 
mjere u operativnim programima moraju biti u skladu s planovima 
gospodarenja otpadom koje izrađuju države članice kako bi ostvarile 
svoje ciljeve u području recikliranja. Na temelju toga prednost se daje 
aktivnostima i projektima kojima se promiče odvojeno prikupljanje, 
recikliranje, kompostiranje i pretvaranje otpada, koji se ne može 
reciklirati, u energiju. Ovo je potvrda da predloženim promjenama u 
gospodarenju otpadom prema načelima kružne ekonomije Hrvatska 
nakon nekoliko nepovratno izgubljenih godina konačno ima ministra 
zaštite okoliša koji razumije politiku Europske unije i kako ju opti-
malno iskoristiti za dobrobit Hrvatske i njezinih građana. Sada bi 
ministri poduzetništva i gospodarstva također trebali prepoznati I 
podržati ove pozitivne promjene koje stvaraju lokalna radna mjesta 
u Hrvatskoj i odmaknuti se od svog upornog zagovaranja korištenja 
fosilnih goriva.“

„Kroz rad u Odborima Europskog parlamenta 
čiji sam član, posebno se zalažem za poticanje 
razvoja gospodarstva i malog poduzetništva 
na lokalnoj i regionalnoj razini. Primjenju-
jući principe kružne ekonomije, grad Split 
kao drugi po veličini grad u Hrvatskoj ima 
veliki potencijal za razvoj mikro i malog 
poduzetništva, stvaranje zelenih radnih mjesta i priliku postati prvi pametni 
grad u Hrvatskoj. Regionalni ured bit će centar koji će pomoći poduzetnicima u 
umrežavanju s poduzetničkim organizacijama u EU i obrazovanju da postanu 
uspješniji i konkurentniji, promovirati principe EU zadrugarstva te lokalnog 
usmjerenja prema ekološkoj poljoprivredi i održivom turizmu.“

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec u subotu, 12. ožujka, službeno je 
predstavio svoj regionalni ured u Splitu na adresi Ljudevita Posavskog 14. Kroz rad 
ureda zainteresirana javnost i lokalna samouprava dalmatinske regije imat će priliku 
za direktno informiranje, razmjenu mišljenja i 
savjeta sa zastupnikom i njegovim suradnicima. 
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22. OŽUJKA 2016.

TERORISTIČKI NAPAD NA BRUXELLES – OSUDA TERORIZMA I PREDANOST 
ZAJEDNIČKIM EUROPSKIM VRIJEDNOSTIMA I DEMOKRACIJI 

15. TRAVNJA 2016.

ŠKRLEC: IZLAZIM IZ ORAH-A I ZAJEDNO S GRAĐANIMA 
NASTAVLJAM PUTEM ODRŽIVOG RAZVOJA

Zastupnik u Europskom par-
lamentu Davor Škrlec podnio 
je zahtjev za ispis iz članstva 
stranke ORaH čime postaje 
nezavisni predstavnik gra-
đana.

„Budući kako je stranku napustila većina članica i članova 
osnivača, zbog izostanka povezanosti i suradnje s civilnim sek-
torom kao ključnim partnerom u ostvarivanju ciljeva održivog 
razvoja, moj rad nastavljam kao nezavisni član Kluba zastupnika 
Zelenih/ESS-a u Europskom parlamentu. Bez obzira na moj 
izlazak iz stranke, održivi razvoj kao politička ideja i dalje je u 
središtu mojih aktivnosti, kao i osobna motivacija za bavljenje 
politikom. Svi koji na tom putu dijele ista načela u najboljem 
interesu naših građanki i građana, moji su partneri.““

Zajedno sa kolegama iz grupacije  Zelenih/
ESS-a u Europskom parlamentu pridružio se 
inicijativi kojom se oštro osuđuje terorističke 
napade na aerodrom i podzemnu željeznicu 
u Bruxellesu u kojima je smrtno stradalo više 
od 30 osoba. Zajedničkom izjavom zastupnici 
u Europskom parlamentu pozvali su  građane 
Europske unije da na ovaj pokušaj utjeri-
vanja straha odgovore snažnom porukom 
zajedništva i predanošću europskim vrijed-
nostima. Zastupnici su u zajedničkoj izjavi 
istaknuli kako je Europska unija utemeljena na slobodi i demokraciji, otvorenom 
i tolerantnom društvu, vladavini prava i poštivanju ljudskih prava, a ovi tragični 
događaji ne smiju zaustaviti proces izgradnje zajedničke budućnosti temeljene na 
suradnji i povjerenju. Grupacija Zelenih/ESS-a otkazala je sastanak vodstva u znak 
solidarnosti sa žrtvama napada.
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22. TRAVNJA 2016.

POSTAO ČLAN ETIČNE BANKE U HRVATSKOJ“

Podnesenim zahtjevom za članstvo u Zadruzi za etično financiranje (ZEF) zastupnik 
u Europskom parlamentu Davor Škrlec je na konferenciji za medije u svom regionalnom 
uredu u Splitu podržao rad Zadruge za etično financiranje, osnivačice prve razvojne 
banke tog tipa u Hrvatskoj, koja 22. travnja na Dan planeta Zemlje obilježava dvije 
godine postojanja. Zajedno s direktoricom programa financiranja ZEF-a, Silvanom 
Vujnović, zastupnik Škrlec predstavio je sve prednosti koje će etičnu banku razlikovati 
od ostalih banaka.ZEF je članica Federacije europskih etičnih i alternativnih banaka 
(FEBEA) koja upravlja s 40 milijardi eura imovine. Etična banka će biti u stopostotnom 
vlasništvu ZEF-a, što predstavlja uobičajenu praksu u drugim državama članicama 
Europske unije. 

„U etičnim bankama nema troškova korištenja usluga, nema naknada za vođenje 
računa ili transakcija, nema kredita u valutnim klauzulama, čime se potiče razvoj 
lokalne ekonomije i vrijednost domaće valute. U bankama koje rade prema tom 
modelu ljudi su važniji od profita, a projektima se pristupa individualno uzimajući 
u obzir isključivo one koji, osim financijske održivosti, imaju sveukupan pozitivan 
učinak na društvo i okoliš. Upravo sam iz tih razloga odlučio uplatiti svoj zadružni 
ulog i postati članom ZEF-a, odnosno suosnivačem etične banke. Postojanje ovakve 
banke može znatno doprinijeti lokalnom razvoju dalmatinske regije s obzirom na 
njene potencijale i projekte koje ova banka postavlja kao prioritet. To su prije svega 
ulaganja u ekološku poljoprivredu i pro-
izvodnju zdrave hrane, održivi turizam, 
energetsku učinkovitost i obnovljive 
izvore energije, te informatizaciju i nove 
tehnologije kao sastavni dio razvoja mre-
že pametnih gradova. Svaki građanin, 
čija ideja ili projekt odgovara navedenim 
ciljevima ili želi financijski podržati 
projekte ostalih članova, može postati 
članom etične banke i tako potaknuti 
društveno odgovorno poslovanje.“
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25. TRAVNJA 2016.

POZVAO PREDSJEDNIKA VLADE RH TIHOMIRA OREŠKOVIĆA NA JAVNO 
POJAŠNJENJE ODLUKE O REZANJU SREDSTAVA NACIONALNOJ ZAKLADI ZA 
RAZVOJ CIVILNOG DRUŠTVA

Povodom prijetnje o značajnom rezanju 
sredstava Nacionalnoj zakladi za razvoj 
civilnog društva koju je Vlada RH konačno i 
ostvarila usvajanjem Uredbe o kriterijima za 
utvrđivanje korisnika i načinu raspodjele di-
jela prihoda od igara na sreću za 2016. godinu, 
zastupnik u Europskom parlamentu, Davor 
Škrlec, zabrinut za razvoj demokratskog druš-
tva u Hrvatskoj, pozvao predsjednika Vlade 
RH Tihomira Oreškovića na javno pojašnjenje 
takve odluke.Potpredsjednica Europskog 
parlamenta i zastupnica Zelenih/ESS-a Ulrike 
Lunacek, također se prošlog tjedna zajedno 
s kolegama zastupnicima drugih političkih 
grupacija (S&D, ALDE), službeno obratila 
veleposlaniku Mati Škrabalu, stalnom pred-
stavniku Republike Hrvatske pri Europskoj 
uniji u Bruxellesu, izražavajući zabrinutost 
novom odlukom Vlade RH.

„Usvajanje uredbe na telefonskoj sjednici za 
vrijeme kada se o toj temi razgovara na 
sastanku Savjeta za razvoj civilnoga druš-
tva iste te Vlade, predstavlja ili unaprijed 
osmišljen plan ili pod određenim utjecajem 
uvjetovanu odluku. Civilno društvo u Hrvat-
skoj time gubi značajan izvor financiranja 
društveno-korisnih projekata za razvoj 
javnih politika, socijalne skrbi i pluralizma, 
dok je cijeli sustav koji se izgrađivao godi-
nama, i bio prepoznat na međunarodnoj 
razini, doveden u pitanje bez mogućnosti 
poboljšanja. Vrijednosti Europske unije 
počivaju na demokratskom dijalogu svih 
strana njegujući upravo različitost kao 
najveće bogatstvo, a ne konformizam kao 
suprotnost i odraz totalitarnih sustava.“
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28. TRAVNJA 2016.

KAO IZVJESTITELJ ZA NACRT MIŠLJENJA O PROVEDBI KONVENCIJE UN-A O 
PRAVIMA OSOBA S INVALIDITETOM PODRŽAO NOVI ZAKONODAVNI PAKET 
ZA POBOLJŠANJE ŽELJEZNIČKOG PROMETA U EUROPSKOJ UNIJI - NOVE EU 
MJERE VRATIT ĆE GRAĐANE U VLAKOVE I OSIGURATI NIŽE CIJENE KARATA, A 
KVALITETNIJA USLUGA PUTNIČKOG PRIJEVOZA TAKOĐER OMOGUĆITI VEĆU 
PRISTUPAČNOST PUTOVANJA OSOBAMA S INVALIDITETOM I ON-LINE KUPNJU 
KARATA

„Vrlo je značajna liberalizacija želje-
zničkog putničkog prometa, što znači 
da Vlada RH mora što prije poduzeti 
osposobljavanje i podizanje konkurentnosti Hrvatskih željeznica. Isto tako, 
potrebno je ubrzati ulaganje u modernizaciju željezničkih pruga i planirati 
projekte brze željeznice u regiji. Sve ove godine premalo se ulagalo u željezničku 
infrastrukturu koja je jedna od značajnijih oblika održivog transporta.““Željeznice 
su najstariji Europski sustav za prijevoz putnika i robe, ali nažalost posljednjih 
nekoliko desetljeća nepravedno zapostavljen na uštrb cestovnog i zračnog 
prijevoza. Veće korištenje željezničkog putničkog prijevoza znači ujedno i 
smanjenje emisija stakleničkih plinova u sektoru transporta i otvaranje novih 
zelenih radnih mjesta. Zato ovaj četvrti paket zakona o željeznicama vidim 
kao povijesnu priliku da nakon uspostavljanja jedinstvenog zračnog prostora 
stvorimo jedinstveni željeznički prostor Europske unije.”

Europski parlament usvojio je na plenarnoj sjednici u Bruxellesu novi zakonodavni 
paket za poboljšanje željezničkog prometa u Europskoj uniji. Četvrti paket zakona o 
željeznicama određuje sigurnost i interoperabilnost željezničkog prometa, te jača ulogu 
Europske agencije za željeznički promet kako bi se ostvario jedinstveni željeznički pro-
stor EU-a. Zastupnik Davor Škrlec podržao je novi željeznički paket te je u svom govoru 
na plenarnoj sjednici naglasio kako će nove mjere vratiti građane u vlakove, osigurati 
im bolju kvalitetu usluge, brže i sigurnije putovanje uz niže cijene karata. Novi želje-
znički paket potaknut će investicije i modernizaciju pruga i vlakova te razvoj projekata 
multimodalnog integiranog sustava putnih karata što je posebno važno za Hrvatsku 
jer se građanima na taj način omogućava da kupnjom samo jedne putne karte koriste 
više različitih vrsta prijevoza, kao primjerice, 
kombinirani brodski i željeznički prijevoz. 
Zastupnik Škrlec, kao izvjestitelj za nacrt mi-
šljenja o provedbi Konvencije UN-a o pravima 
osoba s invaliditetom, posebno naglašava kako 
će kvalitetnija usluga putničkog prijevoza ta-
kođer omogućiti veću pristupačnost putovanja 
osobama s invaliditetom i on-line kupnju karata.  
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3. SVIBNJA 2016.

TTIP UGROŽAVA SUVERENOST DRŽAVA ČLANICA EUROPSKE UNIJE - „ZBOG 
POTENCIJALNO VELIKOG UTJECAJA TTIP-A NA UNUTARNJE TRŽIŠTE EU-A, 
KOJI OSIM EKONOMSKOG IMA I POLITIČKI ZNAČAJ, VAŽNO JE DA POSTUPAK 
PREGOVORA BUDE TRANSPARENTAN I U SKLADU S INTERESIMA GRAĐANA. 
NOVA VLADA RH MORA NARUČITI NOVU STUDIJU UTJECAJA TTIP-A NA 
HRVATSKO GOSPODARSTVO U ČIJOJ ĆE IZRADI BITI UKLJUČENI NEOVISNA 
STRUKA I GRAĐANI.“

Povodom objave tajnih do-
kumenata iz pregovora o 
Transatlantskom trgo-
vinskom i investicijskom 
partnerstvu (TTIP) između 
SAD-a i Europske unije, do 
kojih je došao nizozemski 
ogranak međunarodne 
organizacije Greenpeace, 
zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec 
istaknuo kako je upravo po-
dručje regulatorne suradnje 
ono o čemu je i prethodno 
upozoravao hrvatsku Vla-
du i javnost nakon što mu 
je bio omogućen pristup 
pregovaračkim stajalištima 
u tajnoj sobi u Bruxellesu.

„Dokumenti o TTIP-u koji su procurili u javnost potvrđuju sve 
prethodne sumnje o pokušaju snižavanja prava potrošača i 
radnika u Europskoj uniji u korist profita i velikih multina-
cionalnih kompanija. Predloženi okvir regulatorne suradnje 
prednost daje odredbama sporazuma ispred interesa zaštite 
okoliša i zdravlja građana. Ukoliko bi promjene ili donošenje 
novog zakona od strane Europske unije ili država članica bile 
u suprotnosti sa usvojenim sporazumom, američka strana bi 
imala pravo na ulaganje veta čime se znatno narušava suvere-
nost država u donošenju odluka. Kao jedan od primjera poznat 
javnosti je sporan dio regulatorne suradnje koji se odnosi na 
promjenu odredbi zaštite potrošača čime bi se na mala vrata 
omogućio ulazak GMO proizvoda na europsko tržište, pa tako 
i na hrvatsko.“ „Zbog potencijalno velikog utjecaja TTIP-a na 
unutarnje tržište EU-a, koji osim ekonomskog ima i politički 
značaj, važno je da postupak pregovora bude transparentan i 
u skladu s interesima građana. Nova Vlada RH mora naručiti 
novu studiju utjecaja TTIP-a na hrvatsko gospodarstvo u čijoj 
će izradi biti uključeni neovisna struka i građani.“
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1. LIPNJA 2016.

U ORGANIZACIJI DRUŠTVA ZA OBLIKOVANJE ODRŽIVOG RAZVOJA - DOOR I 
ZASTUPNIKA DAVORA ŠKRLECA, ODRŽANA MEĐUNARODNA KONFERENCIJA 
“ENERGETSKO SIROMAŠTVO U JUGOISTOČNOJ EUROPI” - KUĆANSTVA U 
HRVATSKOJ SNOSE PREVELIK TERET LOŠE ENERGETSKE POLITIKE

17. SVIBNJA 2016.

U SLUŽBENOM POSJETU KANADI U SKLOPU DELEGACIJE EUROPSKOG 
PARLAMENTA - VIZNI REŽIM PRIJETI BLOKADI CETA-E

Ovog tjedna u službenom posjetu Kanadi boravi 
delegacija Europskog parlamenta koja će posje-
titi glavni grad Ottawu, Quebec i Montreal. Kao 
stalni član Izaslanstva za odnose s Kanadom 
Europskog parlamenta, u posjeti sudjeluje i 
zastupnik Zelenih/ESS-a Davor Škrlec.37. me-
đuparlamentarnim sastankom Europske unije 
i Kanade. Pred kanadskim dužnosnicima i čla-
novima kanadskog parlamenta zastupnik Škrlec 
predstavit će integriranu politiku Europske unije 
za Arktik kao najosjetljivijem području na efekte 
klimatskih promjena, čiji je novi prijedlog Europ-
ska komisija donijela u travnju.Tijekom posjeta 
zastupnik Škrlec sastat će se s veleposlanicom 
Republike Hrvatske u Kanadi Maricom Matković, 
predstavnicima Kanadsko-hrvatske gospodarske 
komore i predstavnicima hrvatske zajednice koji 
žive u Ottawi i Torontu.

„Uz zaštitu autohtonih etničkih sku-
pina, u najvećem je interesu država čla-
nica Europske unije zajedno s ostalim 
partnerima zaštititi područje Arktika 
od negativnih posljedica klimatskih 
promjena. Kako bi to postigli, moramo 
surađivati s ljudima koji stoljećima žive 
u tim krajevima i s drugim državama 
koje dijele zajedničke interese u zaštiti 
okoliša i održivom korištenju prirodnih 
resursa. Jedinstveni ekosustav Arktika 
s morima koji ga okružuju predstavlja 
iznimno važan dio svjetskog ekosu-
stava čije negativne posljedice mogu 
utjecati na sve nas.““

U Europskom parlamentu u Bruxellesu, u or-
ganizaciji Društva za oblikovanje održivog 
razvoja - DOOR i zastupnika Davor Škrleca, 
održana međunarodna konferencija “Energetsko 
siromaštvo u jugoistočnoj Europi” Konferencija 
je okupila preko 60 predstavnika institucija i 
organizacija koji se bave energetskim i socijalnim 
pitanjima - zastupnike Europskog parlamenta, 
znanstvenike, stručnjake za energetsko siro-
maštvo i predstavnike civilnog društva, a glavni 
fokus stavljen je na predstavljanje prijedloga 
politika te njihovo provođenje s obzirom na 
posebnosti svake pojedine države članice.
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7. LIPNJA 2016.

U SURADNJI S ULRIKE LUNACEK, POTPREDSJEDNICOM EUROPSKOG 
PARLAMENTA IZ POLITIČKE GRUPACIJE ZELENIH/ESS-A U EUROPSKOM 
PARLAMENTU, ODRŽAO OKRUGLI STOL „HRVATSKA NA PUTU PREMA 
NELIBERALNOJ DEMOKRACIJI?“ - NAPADI VLADE NA CIVILNO DRUŠTVO U 
HRVATSKOJ NAPADI SU NA UPORIŠTE DEMOKRACIJE U EU

„Primamo zabrinjavajuće izvještaje iz Hrvatske, o zatiranju 
medijskih sloboda i autonomnog civilnog društva. Da-
nas smo tu da raspravimo kolike su prijetnje liberalnoj 
demokraciji u Hrvatskoj“, s tim je riječima Ulrike Luna-
cek, potpredsjednica Europskog parlamenta iz političke 
grupacije Zelenih/ESS-a, u utorak, 7. lipnja, u Europskom 
parlamentu otvorila okrugli stol „Hrvatska na putu pre-
ma neliberalnoj demokraciji?“ Zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec, koji je s Lunacek i organizirao 
okrugli stol, uvodno je ustvrdio kako su napadi Vlade na 
civilno društvo u Hrvatskoj napadi na uporište demokracije 
u Europskoj uniji, istaknuvši štetnost udara na Nacional-
nu zakladu za razvoj civilnog društva. U raspravi su uz 
kolege iz drugih zemalja sudjelovali i hrvatski zastupnici 
Jozo Radoš, Biljana Borzan, Ruža Tomašić i Ivan Jakovčić.  
Sudjelovali: bivša predsjednica Vlade RH Jadranka Kosor, 
Gordan Bosanac iz Platforme 112, Sanja Despot, novinarka 
Faktografa i članica izvršnog odbora Hrvatskog novinar-
skog društva, bivša ministrica kulture Naima Balić, u ime 
inicijative Kulturnjaci 2016 i Vedran Horvat iz Instituta 
za političku ekologiju

„Rasprava o ovim problemi-
ma treba se naravno voditi 
u Hrvatskom saboru, ali i 
ovdje jer Europski parlament 
nije neko strano tijelo. Ovo je 
pravo vrijeme da kao hrvatski 
zastupnici pošaljemo jasnu 
poruku saborskim zastupni-
cima i članovima Vlade neka 
se osvijeste i osiguraju ono što 
svi želimo, a to je ono što smo 
željeli i 90-ih i pri ulasku u 
Europsku uniju - da Hrvat-
ska bude zemlja razvijene 
demokracije!“

„Energetsko siromaštvo prisutno je u svim državama članicama EU-a, a naročito 
istaknuto u jugoistočnoj Europi. Europski parlament pozvao je stoga države članice 
da prihvate moratorij na isključivanje grijanja zimi kako bi se osiguralo da se u 
određenom razdoblju tijekom zime nijedno kućanstvo ne može isključiti iz energetske 
mreže.“„U državama članicama često se promoviraju mjere energetske učinkovitosti 
koje podrazumijevaju dobru financijsku sposobnost građana, a nedostaju mjere 
koje su fokusirane na ranjive i socijalno ugrožene skupine potrošača. U državama 
članicama potrebno je uložiti dodatne napore u prepoznavanju lokalnih problema, 
ostvariti pomoć ugroženim građanima, osobito putem socijalnog poduzetništva i 
alternativnih poslovnih modela poput energetskih zadruga.“
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28. LIPNJA 2016.

NAKON REFERENDUMSKE ODLUKE GRAĐANA O IZLASKU UJEDINJENOG 
KRALJEVSTVA IZ EUROPSKE UNIJE TE IZRAZITO KOMPLEKSNOG PROCESA 
RAZDRUŽIVANJA KOJI PREDSTOJI IZRAZIO MIŠLJENJE DA SE HRVATSKOJ 
OTVARA MOGUĆNOST DA KONAČNO POSTANE SJEDIŠTE JEDNOJ OD 
EUROPSKIH AGENCIJA - UMJESTO LONDONA, ZAGREB MOŽE POSTATI 
NOVO SJEDIŠTE EUROPSKE AGENCIJE ZA LIJEKOVE

Nakon referendumske odluke građana o izlasku Ujedinjenog Kraljevstva iz Europske 
unije te izrazito kompleksnog procesa razdruživanja koji predstoji, prema mišljenju 
zastupnika u Europskom parlamentu Davora Škrleca, Hrvatskoj se otvara mogućnost 
da konačno postane sjedište jednoj od europskih agencija, točnije, Europskoj agenciji 
za lijekove (EMA), s trenutnim sjedištem u Londonu.

„U tri godine članstva Hrvatskoj još uvijek nije dodijeljeno sjedište niti jedne od preko 
40-tak europskih agencija koje djeluju na području EU-a, kako je to slučaj u drugim 
državama članicama, od Malte i Slovenije do Irske. S obzirom na Brexit, Vlada 
RH bi trebala što prije uputiti službeni zahtjev Europskoj uniji o premještanju 
Europske agencije za lijekove iz Londona u Zagreb. Smatram da uz dugogodišnju 
tradiciju farmaceutske industrije u Hrvatskoj, poput Plive ili Belupa, te iskustva 
Imunološkog zavoda i znanstvenog-istraživačkog potencijala, možemo ponuditi 
kvalitetnu ekspertizu i preuzeti odgovornost 
za promicanje javnog zdravlja na područ-
ju cijele Unije. Za Hrvatsku bi to značilo 
daljnji razvoj kapaciteta u tom području, 
ali i nova zapošljavanja visokoobrazovane 
radne snage. S obzirom na svoje iskustvo 
u farmaceutskom sektoru, vjerujem kako i 
predsjednik Vlade Tihomir Orešković, koji 
danas sudjeluje na sastanku Europskog vijeća 
u Bruxellesu, može pomoći u lobiranju.“
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7. SRPNJA 2016.

KAO IZVJESTITELJ ZA MIŠLJENJE ODBORA ZA TRANSPORT I TURIZAM 
ODRŽAO GOVOR POVODOM USVAJNJA IZVJEŠĆA O PROVEDBI KONVENCIJE 
UN-A O PRAVIMA OSOBA S INVALIDITETOM EUROPSKOG PARLAMENTA - 
SLOBODA KRETANJA KAO TEMELJNO PRAVO GRAĐANA EUROPSKE UNIJE: 
80 MILIJUNA GRAĐANA EU-A NE MOŽE UŽIVATI U GODIŠNJEM ODMORU

Na plenarnoj sjednici u Strasbourgu prihvaćeno je izvješće o provedbi Konvencije 
UN-a o pravima osoba s invaliditetom Europskog parlamenta. Izvjestitelj za mišljenje 
Odbora za transport i turizam Davor Škrlec u svom je plenarnom govoru istaknuo 
kako se sloboda kretanja 
kao temeljno pravo građa-
na Europske unije nažalost 
uskraćuje milijunima osoba 
s invaliditetom što posebno 
dolazi do izražaja za vrijeme 
turističke sezone kada veli-
ki broj ljudi koristi priliku 
otputovati negdje na odmor.
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12. SRPNJA 2016.

ZBOG VIZA POZVAO EUROPSKI PARLAMENT DA HITNO 
POKRENE PROCEDURU PRED SUDOM EUROPSKE UNIJE

1. RUJNA 2016.

UPOZORIO BUDUĆU VLADU KAKO ZBOG KAŠNJENJA U DONOŠENJU 
NOVOG PLANA GOSPODARENJA OTPADOM KOJI PREDVIĐA UVOĐENJE 
NAČELA KRUŽNE EKONOMIJE I SMANJIVANJE BROJA VELIKIH CENTARA 
GOSPODARENJA OTPADOM, HRVATSKOJ PRIJETI GUBITAK OD 475 
MILIJUNA EURA IZ EU FONDOVA ZA PROJEKTE PAMETNOG GOSPODARENJA 
OTPADOM

Zbog kašnjenja u donošenju no-
vog Plana gospodarenja otpadom 
koji predviđa uvođenje načela 
kružne ekonomije i smanjivanje 
broja velikih centara gospoda-
renja otpadom, Hrvatskoj prijeti 
gubitak od 475 milijuna eura iz 
EU fondova za projekte pamet-
nog gospodarenja otpadom, na 
što je zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec upo-
zoravao javnost.

“Bez donošenja novog Plana gospodarenje otpadom i bez 
analize postojećeg stanja u lokalnim jedinicama, nećemo 
primijeniti najbolja rješenja u sortiranju i recikliranju te time 
postići najbolje rezultate u stopama recikliranja i ponovnog 
korištenja sirovina. Također, ne smijemo zaboraviti niti na 
potencijal za razvijanje lokalnog gospodarstva i stvaranje 
novih radnih mjesta. Velika je stoga odgovornost buduće 
Vlade koja mora do kraja godine donijeti revidiranu verziju 
postojećeg prijedloga novog Plana gospodarenja otpadom jer 
bi se njegovim usvajanjem omogućilo korištenje europskih 
sredstava za projekte koji predlažu suvremenija rješenja.” 

Budući da je Europska komisija 13. srpnja u svom priopćenju odbacila 
mogućnost uvođenja viznog reciprociteta sa SAD-om i Kanadom, na 
što ju obvezuje europska regulativa o viznom režimu iz 2013. godine, 
zastupnik Davor Škrlec uputio je pisma predsjedniku Europskog 
parlamenta Martinu Schulzu i predsjedatelju Odbora za građanske 
slobode, pravosuđe i unutarnje poslove (LIBE), Claudeu Moraesu, 
kojima zbog pasivnosti Komisije i kršenja načela reciprociteta, na temelju članka 265. 
Lisabonskog ugovora hitno traži pokretanje procedure pred Sudom Europske unije.

„Ozbiljno sam zabrinut zbog namjerne pasivnosti Europske 
komisije i nepoštivanja zajedničkih europskih pravila na 
štetu građana pojedinih država članica Unije. Loša je to 
poruka za sve strane, osobito uzimajući u obzir nedavni 
Brexit. Zbog takve odluke i odugovlačenja Europske komisije, 
pozvao sam danas Europski parlament na hitnu reakciju 
u svrhu zaštite jednakosti svih građana Europske unije i 
zaustavljanja daljnje diskriminacije na temelju nepostojanja 
načela viznog reciprociteta.”
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6. LISTOPADA 2016.

S KOLEGAMA ZASTUPNICIMA U EUROPSKOM PARLAMENTU ZAUZEO STAV 
PROTIV PRIJEDLOGA KOMISIJE DA SE ODOBRI UZGOJ I PRODAJA 5 GMO 
PROIZVODA

Zastupnici u Europskom parlamentu izgla-
sali su na plenarnoj sjednici u Strasbourgu 
prigovore na pet GMO proizvoda koje Eu-
ropska komisija planira odobriti sredinom 
listopada za tržište Europske unije. Riječ 
je o stavljanju na tržište sjemena genetski 
modificiranog kukuruza Syngenta Bt11 i 
Dupont 1507, zatim produljenju odobrenja 
za sjeme i proizvode od genetski modifici-
ranog kukuruza MON 810 (Monsanto) koji 
je već prisutan na tržištu EU-a, te stavljanju 
na tržište genetski modificiranog pamuka 
otpornog na glifosat.

“Uzgoj genetski modificiranog kukuruza nosi 
visok rizik za okoliš i za poljoprivrednike, stva-
rajući opasne toksine u našem tlu, zraku i vodi. 
Današnjim glasovanjem na plenarnoj sjednici, 
koje je uslijedilo nakon što smo u ponedjeljak 
na Odboru za okoliš, javno zdravlje i sigurnost 
hrane prihvatili svih pet prijedloga protiv odo-
bravanja GMO sjemena i proizvoda, Europski 
parlament se po prvi put većinski usprotivio 
njihovoj kultivaciji, naglasivši pritom kako je 
prijedlog Komisije besmislen.”

4. LISTOPADA 2016.

HRVATSKA MORA BITI MEĐU PRVIM ČLANICAMA 
EU-A KOJA ĆE RATIFICIRATI PARIŠKI SPORAZUM 

Nakon što su ministri država članica EU-a na izvan-
rednoj sjednici Vijeća za okoliš u Bruxellesu odobrili 
ratifikaciju Pariškog sporazuma donesenog u sklopu 
Okvirne konvencije Ujedinjenih naroda o klimat-
skim promjenama, na današnjoj plenarnoj sjednici u 
Strasbourgu zastupnici u Europskom parlamentu ta-
kođer su dali svoju suglasnost sklapanju prvog globalno 
obvezujućeg sporazuma o klimi u ime Europske unije. 
Europski parlament pozvao je Vijeće i države članice 
da prije kraja 2016. poduzmu sve potrebne korake za 
dovršavanje svojih nacionalnih postupaka ratifikacije 
te postupka ratifikacije EU-a. 

“Danas je trenutak kada moramo 
zajednički djelovati pa vjerujem 
kako će i Hrvatska što prije ra-
tificirati Sporazum iz Pariza 
kao znak predanosti globalnim 
nastojanjima te biti među prvim 
državama članicama Europske 
unije koja je i do sada bila pred-
vodnica njegovog stvaranja.”
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24. LISTOPADA 2016.

PODRŽAO 85% GRAĐANA KOJI ŽELE UKINUTI LJETNO I ZIMSKO RAČUNANJE 
VREMENA U HRVATSKOJ - “GLAVNI RAZLOG PRIHVAĆANJA LJETNOG 
RAČUNANJA VREMENA U POVIJESTI BILA JE UŠTEDA GLAVNOG ENERGENTA 
UGLJENA; DANAS ZBOG LJETNOG RAČUNANJA VREMENA LJUDI DUŽE DRŽE 
UPALJENE KLIMATSKE UREĐAJE LJETI, A RANIJE PALE GRIJANJE U JESEN, 
ŠTO PRIDONOSI POVEĆANOJ POTROŠNJI ENERGIJE

“Glavni razlog prihvaćanja ljetnog raču-
nanja vremena u povijesti bila je ušteda 
glavnog energenta ugljena, posebice u jeku 
dotada najvećeg svjetskog sukoba. Danas 
se više ne može tvrditi kako promjene u 
računanju vremena pozitivno utječu na 
uštedu energiju. Zbog ljetnog računanja 
vremena ljudi duže drže upaljene klimatske 
uređaje ljeti, a ranije pale grijanje u jesen, 
što pridonosi povećanoj potrošnji energije.”

Na uzorku od preko 1500 ispitanika na razini čitave Hrvatske, koji 
pripadaju različitim dobnim skupinama, životnim sredinama i stup-
njevima obrazovanja, njih 85% izjasnilo se kako je potrebno ukinuti 
ljetno i zimsko računanje vremena u Hrvatskoj. Uz to, njih 68% izjavilo 
je kako smatra da promjena u računanju vremena utječe na zdravlje 
ljudi i životinja te ih je čak 73% doživjelo neugodnosti zbog pomicanja 
kazaljki na satu, navodeći pritom kako se radilo o zdravstvenim tegoba-
ma (51%), problemima u prometu(37%) te poteškoćama pri izvršavanju 
svakodnevnih obveza (57%).
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3. STUDENOG 2016.

U SURADNJI SA SLOVENSKIM ZASTUPNIKOM U EUROPSKOM PARLAMENTU 
IGOROM ŠOLTESOM ORGANIZIRAO MEĐUNARODNU KONFERENCIJU 
„ZELENI I PRISTUPAČNI TURIZAM“ U SPLITU - OVIM PRISTUPOM MOŽEMO 
PRIJE SVEGA UMANJITI PROBLEM SEZONALNOSTI HRVATSKOG TURIZMA, 
A DODATNU PRILIKU PRUŽA I RAZVOJ MODELA PRISTUPAČNOG TURIZMA 
KOJI DOPRINOSI RAZVOJU GRAĐEVINSKOG SEKTORA

Hrvatska može ostvariti još bolje rezultate 
u turizmu primjenjujući inovativne in-
strumente u sklopu suradnje država Ja-
dransko-jonske regije i novih europskih 
zakonodavnih okvira - Paketa kružne eko-
nomije i Europskog akta o pristupačnosti, 
poruka je s današnje panel rasprave kojom 
je u Splitu otvoren prvi dan međunarodne 
konferencije „Zeleni i pristupačni turizam“ 
u organizaciji zastupnika u Europskom 
parlamentu Davora Škrleca i Igora Šoltesa 
(Slovenija).

25. LISTOPADA 2016.

U SVOM GOVORU PODRŽAO KOMUNIKACIJU KOMISIJE ZA STRATEGIJU EU-A 
ZA UKAPLJENI PRIRODNI PLIN I SKLADIŠTENJE PLINA - DVOSTRUKA KORIST 
LNG TERMINALA NA KRKU: POVEĆANJE HRVATSKOG BDP-A I ENERGETSKE 
NEOVISNOSTI EUROPE 

Budući da je Europska unija drugi najveći 
uvoznik ukapljenog prirodnog plina na svijetu, 
Strategija EU-a za ukapljeni prirodni plin i 
skladištenje plina jedan je od važnijih eleme-
nata energetske unije, čiji je cilj brzprelazak 
na održiv, siguran i konkurentan energetski 
sustav kako bi se okončala ovisnost Europske 
unije o vanjskim dobavljačima plina. Zastu-
pnik Davor Škrlec podržao je u svom govoru 
komunikaciju Komisije za navedenu strategiju 
LNG-a i skladišta prirodnog plina te smatra 
kako je to važan korak u tranziciji Europske 
unije prema niskougljičnom društvu, ali isto 
tako i obveza prema ciljevima ratificiranog 
Pariškog sporazuma o klimi.

“Smatram kako je regionalni pristup jako 
važan i u potpunosti ga podržavam pa je 
upravo u tom kontekstu LNG terminal 
na otoku Krku potrebno izgraditi jer će se 
na taj način konačno osigurati da jugoi-
stok Europe ima diverzifikaciju opskrbe i 
više ne ovisi samo o jednom opskrbljivaču 
prirodnog plina. Za Hrvatsku to će značiti 
rast BDP-a za oko 0,15% tijekom godina 
izgradnje, te prosječni godišnji prihod od 
oko 90 milijuna eura u prvih 20 godina s 
izravnim udjelom u BDP-u od oko 0,2%, 
a s povezanim djelatnostima do dodatnih 
1%godišnje.”
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“Želimo turizam koji će učinkovito koristiti lokalne potencijale u proizvodnji i ponudi zdrave 
hrane, zapošljavati sve generacije, a naročito mlade, te koji će trošiti manje resursa primjenom 
lokalnih obnovljivih izvora energije. Ovim pristupom možemo prije svega uma-
njiti problem sezonalnosti hrvatskog turizma, a dodatnu priliku pruža i razvoj 
modela pristupačnog turizma koji poticanjem inovacija i kreativnosti u dizajnu te 
istovremeno na održiv način doprinosi razvoju građevinskog sektora kao jednog 
od važnijih pokretača gospodarstva općenito.”

8. STUDENOG 2016.

NOVO ISTRAŽIVANJE POLITIČKE GRUPACIJE ZELENIH/ESS-A U EUROPSKOM 
PARLAMENTU POKAZALO JE KAKO KEMIJSKI DIV BASF KORISTI ŠTETNE 
POREZNE TRIKOVE DA BI IZBJEGAO PLAĆANJE ČAK 923 MILIJUNA EURA 
POREZA!

Na uzorku od preko 1500 ispitanika na razini 
čitave Hrvatske, koji pripadaju različitim 
dobnim skupinama, životnim sredinama i 
stupnjevima obrazovanja, njih 85% izjasnilo 
se kako je potrebno ukinuti ljetno i zimsko 
računanje vremenau Hrvatskoj. 
Uz to, njih 68% izjavilo je kako smatra da 
promjena u računanju vremena utječe na 
zdravlje ljudi i životinja te ih je čak 73% do-
živjelo neugodnosti zbog pomicanja kazaljki 
na satu, navodeći pritom kako se radilo o 
zdravstvenim tegobama (51%), problemima u 
prometu(37%) te poteškoćama pri izvršavanju 
svakodnevnih obveza (57%). 

“Prije devet mjeseci otkrili smo kako je IKEA 
koristila nacionalne porezne sustava i za-
konske neusklađenosti kako bi povećala 
profit i izbjegla platiti jednu milijardu eura 
poreza između 2010. i 2014. godine. Od 
tada, Europska unija usvojila je mjere protiv 
izbjegavanje plaćanja poreza kako bi se osi-
guralo da tvrtke plaćaju poreze tamo gdje 
imaju svoje realne ekonomske aktivnosti. 
Nažalost, naša nova istraživanja na pri-
mjeru BASF-a pokazuje da ove mjere neće 
biti dovoljne te je potrebno više reformi ako 
želimo osigurati pravedno oporezivanje.“ 
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2. PROSINCA 2016.

POSTAO ČLAN EUROPSKOG ENERGETSKOG FORUMA U BRUXELLESU

Zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec postao je aktivni član međunarodne 
organizacije European Energy Forum(EEF) koja okuplja zastupnike i stručnjake iz svih 
država članica EU-a s ciljem razmjene mišljenja koja prethode donošenju ključnih 
zakonodavnih paketa u području energetske politike. 

“Europska unija, kao i Hrvatska, ne smiju 
biti suzdržano ambiciozne kako bi se 
prilagodile okviru Pariškog sporazuma, 
već doista u punom potencijalu predvoditi 
nužne promjene koje za naš planet znače 
opstanak.”

6. PROSINCA 2016.

UPUTIO PISMO KOMISIJI I POZVAO NA BORBU PROTIV ILEGALNE 
TRGOVINE I KRIJUMČARENJA KUĆNIH LJUBIMACA 

Zastupnik u Europskom parlamentu i član Odbora za 
okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane, Davor Škrlec, 
zajedno sa zastupnicima svih političkih grupacija, uputio 
je pismo predsjedniku Europske komisije Jean-Claude 
Junckeru, prvom potpredsjedniku Frans Timmermansu 
i povjereniku za zdravlje i sigurnost hrane Vytenisu An-
driukaitisu, kojim traži hitno donošenje Akcijskog plana 
za borbu protiv ilegalne trgovine i krijumčarenja kućnih 
ljubimaca, psa i mačaka, na području Europske unije. 
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7. PROSINCA 2016.

DRŽAVA TREBA POBOLJŠATI IZRADU STUDIJE UTJECAJA NA OKOLIŠ ZA TRI 
SPORNA KAMENOLOMA NA PODRUČJU KAŠTELA

Nakon uspješnog zaustavljanja otvaranja 
tri nova kamenoloma na području mjesta 
Plano, presudom Upravnog suda u Splitu 
presudilo se u korist tužbe kaštelanske 
gradske administracije i mještana Plano 
protiv države, odnosno Ministarstva 
zaštite okoliša i prirode i donesenog 
rješenja o zahvatu od strane bivšeg mi-
nistra zaštite okoliša i prirode Mihaela 
Zmajlovića.

“Smatram kako je nedopustivo da postupci 
procjene utjecaja zahvata na okoliš rezultiraju 
uratkom zagrebačke tvrtke IPZ UniprojektTerra, 
odnosno Studijom utjecaja na okoliš za ka-
menolome „Vid“, „Vedro“ i „Duboka Draga“ 
koja je površna i maglovita, u mnogim svojim 
dijelovima na brojne načine neispravna te po-
goduje investitorima. Prije svega, trebala bi biti 
stručna i sveobuhvatna, uzimajući u obzir sve 
komponente utjecaja – na ljude, prirodu, biljni 
i životinjski svijet te na kulturna dobra.” 

8. PROSINCA 2016.

S KOLEGAMA ZASTUPNICIMA ZELENIH/ESS-A U EUROPSKOM PARLAMENTU 
UPOZORNIO NA NOVI POREZNI SKANDAL - ZARA, MASSIMO DUTI I 
PULL&BEARUTAJILI 585 MILIJUNA EURA POREZA

Na pomolu je još jedna velika porezna prijevara 
koju su ponovno otkrili zastupnici Zelenih/
ESS-a u Europskom parlamentu. Ovoga puta 
riječ je o Inditexu, španjolskom modnom 
maloprodajnom divu, koji također posluje i u 
Hrvatskoj, a vlasnik je popularnih brendova 
odjeće poput Zare, Pull&Beara i Massimo-
Dutija.

“Danas smo u Europskom parlamentu 
javno obznanili istraživanje kojim smo 
otkrili da Inditex nije platio najmanje 585 
milijuna eura poreza u razdoblju od 2011. do 
2014. godine tako što je koristio agresivne 
metode izbjegavanja poreza na dobit.”
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15. PROSINCA 2016.

HRVATSKOJ IZ FONDA ZA MODERNIZACIJU DODIJELJENA SREDSTVA ZA 
PROJEKTE BEZ UGLJENA - PRILIKA ZA MODERNIZACIJU ENERGETSKOG 
SEKTORA U HRVATSKOJ KOJA ISKLJUČUJE NOVE TERMOELEKTRANE NA 
UGLJEN

Na sjednici Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost 
hrane zastupnici u Europskom parlamentu glasovali su 
o prijedlogu reforme sustava trgovanja emisijama EU-a 
(ETS EU-a) kao ključnom instrumentu Europske unije u 
borbi protiv klimatskih promjena i ostvarenju ciljeva 
Pariškog sporazuma. Prijedlog je od posebnog značaja 
za Republiku Hrvatsku jer kao država članica EU-a s 
nižim prihodima ispunjava uvjete Europske komisije 
za primanje potpora iz Fonda za modernizaciju. Kao 
član Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane 
zastupnik Zelenih/ESS-a Davor Škrlec smatra kako 
je ovo prilika za modernizaciju energetskog sektora u 
Hrvatskoj koja isključuje nove termoelektrane na ugljen.

“Ključno je što se sredstva iz 
Fonda za modernizaciju neće 
moći koristiti za ulaganja u 
projekte povezane s ugljenom, 
već isključivo na modernizaciju 
energetskog sektora i ener-
getske učinkovitosti s ciljem 
postepenog prelaska na nisko-
ugljično gospodarstvo.”

12. PROSINCA 2016.

KAO ODGOVOR NA ZAHTJEV PREDSJEDNIKU EUROPSKOG PARLAMENTA 
MARTINU SCHULZU, PITANJE VIZA SA SAD-OM UVRŠTENO NA DNEVNI RED 
EUROPSKOG PARLAMENTA

„Očekujem kako će ovotjedna rasprava u Eu-
ropskom parlamentu potaknuti Europsku 
komisiju na hitnu reakciju i donošenje odluke 
kojom će se provesti načelo reciprociteta i uvesti 
viza za građane trećih država koje isto traže od 
država članica EU-a.”

Nakon pisma upućenog predsjedniku Europskog parlamenta Martinu Schulzu, u kojem 
zastupnik Davor Škrlec upozorava na kršenje načela reciprociteta po pitanju viza sa 
SAD-om i Kanadom, Europski parlament uvrstio je ovu točku na dnevni red plenar-
nogzasjedanja u Strasbourgu.
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16. PROSINCA 2016.

POZVAO U STRASBOURG PREDSTAVNIKE POKRETA OTOKA S DEVET 
HRVATSKIH OTOKA (HVAR, ŠOLTA, VIS, BRAČ, SILBA, OLIB, UGLJAN, 
KORČULA, MLJET) - NAJVAŽNIJI ELEMENT ODRŽIVOSTI OTOKA JE NJIHOVA 
MEĐUSOBNA POVEZANOST I UMREŽAVANJE JER SAMI OTOČANI ZNAJU 
NAJBOLJE ŠTO JE POTREBNO NJIHOVOJ SREDINI U KOJOJ ŽIVE 

Nakon što je prošlogodišnji posjet otočana Bruxellesu na poziv zastupnika u Europ-
skom parlamentu Davora Škrleca rezultirao međusobnim povezivanjem i osnivanjem 
platforme „Pokret otoka“ na plenarnoj sjednici u Strasbourgu predstavnici s čak 
devet hrvatskih otoka (Hvar, Šolta, Vis, Brač, Silba, Olib, Ugljan, Korčula, Mljet) imali 
su priliku upoznati način rada europskih institucija, ulogu europskih zastupnika i 
njihovu važnost u kreiranju politika koje direktno utječu na život građana.

„Najvažniji element održivosti otoka je njihova međusobna povezanost i 
umrežavanje jer sami otočani znaju najbolje što je potrebno njihovoj sredini 
u kojoj žive. Otocima se volimo hvaliti, ali kada je na redu rješavanje ključnih 
problema poput prometne nepovezanosti, nezaposlenosti i manjka investicija 
općenito, onda odlučniji odgovor države uvijek izostane.”
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23. PROSINCA 2016.

POVODOM OBJAVLJENOG IZVJEŠĆA EUROPSKE KOMISIJE O NAPRETKU U 
POGLEDU POSTIZANJA POTPUNOG VIZNOG RECIPROCITETA SA SJEDINJENIM 
AMERIČKIM DRŽAVAMA POZVAO VLADU RH DA SE OČITUJE O NAVEDENOM 
PROBLEMU

Povodom objavljenog izvješća Europske komisije o napretku u pogledu postizanja 
potpunog viznog reciprociteta sa Sjedinjenim Američkim Državama kojim se ja-
sno ističe kako po pitanju viznog reciprociteta sa SAD-om nikakav 
napredak nije ostvaren, zastupnik u Europskom parlamentu Davor 
Škrlec, zabrinut zbog pasivnosti institucija i kršenja europskih zako-
na pozvao je Vladu RH da se očituje o navedenom problemu. Prema 
Lisabonskom ugovoru, Hrvatska isto kao i Europski parlament može 
pokrenuti postupak protiv Komisije pred Sudom Europske unije zbog 
nedjelovanja i nepoštivanja europskih zakona.

“Sramotno je kako Komisija unatoč zakonskoj 
obavezi i dalje odbija uvesti vizu za državljane 
Sjedinjenih Američkih Država kao da ima 
izbora odugovlačiti s odlukom. Iako je prema 
načelu reciprociteta rok za uvođenje viza bio 
12. travnja 2016. godine, objavljenim izvješćem 
Komisija najavljuje sljedeći sastanak ministara 
i viših dužnosnika za pravosuđe i unutarnje 
poslove EU-a i SAD-a tek za prvu polovicu 
2017. godine. Građani Hrvatske, Poljske, 
Cipra, Rumunjske i Bugarske zasigurno ne 
zaslužuju i dalje biti tretirani kao građani 
drugog reda, tim više što ih štite europski 
zakoni. S jedne strane Komisija se poziva na 
europske zakone kada je u pitanju ispunjavanje 
obaveza država članica, a s druge pak strane 
sama krši europske regulative. ”
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Ured zastupnika u Europskom parlamentu Davora Škrleca, u suradnji s Virtualnim žen-
skim poduzetničkim centrom i Hrvatskom gospodarskom komorom organizirao je tijekom 
2016. i 2017. godine u Hrvatskoj niz seminara za poduzetnice, na kojima je sudjelovalo 
više od 300 poduzetnica, s ciljem 
podizanja razine sudjelovanja 
ženske populacije u poslovnim 
aktivnostima naše zemlje. Seminar 
je uključivao tematske radionice 
koje su vodili priznati stručnjaci, 
a bavile su se najznačajnijim po-
dručjima o kojima poduzetnice 
početnice moraju voditi računa 
kada kreću s vlastitim poslovnim 
projektima.

16. PROSINCA 2016.

U SURADNJI S VIRTUALNIM ŽENSKIM PODUZETNIČKIM CENTROM I 
HRVATSKOM GOSPODARSKOM KOMOROM ORGANIZIRAO 

BESPLATNE SEMINARE ZA PODUZETNICE 

U SPLITU, ZAGREBU, OSIJEKU I DUBROVNIKU - 
HRVATSKOJ TREBA VIŠE ŽENA U PODUZETNIŠTVU

Poticanje ženskog poduzetništva visoko je na listi prioriteta 
Europske unije pa vjerujem kako je upravo ovaj seminar 
pomogao u ostvarenju tog cilja i snažnijem uključivanju 
žena u realizaciji vlastitih projekata i poslovnih ideja. O 
prostoru za poboljšanje, osobito poduzetničkog ozračja, 
govori i najnovije istraživanje provedeno u 23 države 
Europske unije, u kojemu je Hrvatska nažalost zaposjela 
začelje. Kako bismo to promijenili,  moramo više ulagati 
u obrazovanje i poticanje poduzetničkog duha.

OD VELJAČE 2016.

KAMPANJA PROTIV GLIFOSATA

Slijedom informacija iz Ministarstva poljoprivrede kako će Republika Hrvatska 7. i 8. 
ožujka na Stalnom Odboru za biljke, životinje, hranu i životinjsku hranu u Bruxellesu 
podržati prijedlog Europske komisije o produljenju dozvole za korištenje glifosata do 
2031. godine u Europskoj uniji, zastupnik u Europskom parlamentu Davor Škrlec uputio 
otvoreno pismo ministru Davoru Romiću kojim traži preispitivanje stajališta Ministarstva 
poljoprivrede navodeći argumente protiv daljnje uporabe glifosata. Grupacija Zelenih/
ESS-a u Europskom parlamentu, čiji je član i zastupnik Škrlec, pokrenula je  kampanju 
kojom žele utjecati na ukidanje dosadašnje licence za daljnju upotrebu glifosata u Europskoj 
uniji čije trajanje ističe u lipnju 2016. Glifosat, kemikalija koju pronalazimo u herbicidima 
(proizvodima namijenjenima uništavanju nepoželjnih biljki kao što je, primjerice, ko-
rov) nedavno je postao najviše korištena poljoprivredna kemikalija svih vremena. Osim 
njegovog intenzivnog korištenja, glifosat se pokazao vrlo kontroverznim što je dovelo do 
porasta zabrinutosti o njegovoj sigurnoj upotrebi.
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Nakon neslaganja između pred-
stavnika vlada država članica EU-a 
na sastanku Stalnog Odbora za 
biljke, životinje, hranu i životinj-
sku hranu u Bruxellesu prvotno 
je odgođena odluka o produljenju 
dozvole za korištenje glifosata u 
Europskoj uniji. Europska komisija 
ne smije bez ikakvih ograničenja, 
kao što je predložila, odobriti kori-
štenje herbicida glifosata na još 15 
godina u Europskoj uniji, odlučila 
je većina zastupnika u Europskom 
parlamentu koji su 22. ožujka na 
sjednici Odbora za okoliš, javno 
zdravlje i sigurnost hrane glasovali 
u korist rezolucije protiv daljnje 
uporabe glifosata. Kao član Odbora 
za okoliš, javno zdravlje i sigurnost 
hrane, zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec glasovao 
je protiv prijedloga Komisije za pro-
duženje autorizacije glifosata na 15 
godina. Grupacija Zelenih/ESS-a je 
među zastupnicama u Europskom 
parlamentu provela testiranje uzo-
raka urina na prisutnost glifosata u ljudskom organizmu. Rezultati testiranja dokazali su 
prisutnost glifosata u mokraći kod svih 48 zastupnika iz 13 država članica Europske unije 
koji su dobrovoljno sudjelovali u provedenom istraživanju, a među njima je i zastupnik 
Davor Škrlec. Najveća razina glifosata u urinu zabilježena je kod zastupnika iz Hrvatske, 
Mađarske, Italije i Španjolske, dok je najmanja razina glifosata zabilježena kod zastupnika 
iz Češke Republike, Finske, Irske i Velike Britanije. 

Treba ukazati na blisku povezanost herbicida na osnovi 
glifosata i GMO sjemena koja predstavlja rizik za zdravlje 
i okoliš. S obzirom na činjenicu kako su sve županije RH 
proglašene zonama slobodnim od GMO-a, dodatan je 
argument u prilog neopravdanosti podržavanja prijedloga 
o glifosatima od strane Hrvatske. Odbor je donio odluku 
koja se prvenstveno temelji na sveprisutnoj zabrinutosti 
o mogućem kancerogenom učinku glifosata i njegovom 
utjecaju na čovjekov endokrini sustav.  Potrebno je napraviti 
neovisne studije o djelovanju te supstance jer se pokazalo da 
su studije koje je objavila Europska agencija za sigurnost 
hrane financirane od strane samih proizvođača.

OD VELJAČE 2016.

AFERA RAZDJELNIKA U HRVATSKOJ

25. VELJAČE 2016.

Nezadovoljan problemima nastalim zbog novog načina naplate toplinske energije u Hr-
vatskoj te potaknut višestrukim molbama hrvatskih građanki i građana, zastupnik Davor 
Škrlec uputio je danas prioritetno pitanje Europskoj komisiji u svezi uređaja (razdjelnika) za 
individualno mjerenje toplinske energije. Europska komisija nalaže Direktivom 2012/27/EU 
uvođenje sustava individualnog mjerenja potrošnje toplinske energije do kraja 2016. godine 
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1. TRAVNJA 2016.

Zahtjevi Direktive minimalni su zahtjevi, a države članice mogu uvesti opće primjenjive 
obveze koje ne podliježu uvjetima gospodarske izvedivosti te ne moraju to opravdati 
studijom izvedivosti. Direktiva zahtijeva da države članice utvrde pravila o sankcijama 
primjenjivima u slučaju nepoštovanja nacionalnih odredaba donesenih u skladu s Direk-
tivom, ali ne određuje tko bi trebao biti odgovoran za (ne)postavljanje mjernih uređaja, 
već se ta odluka prepušta državi članici.

Vlada RH je pod krinkom Europske unije na vlastitu 
ruku donijela odluku o kažnjavanju građana ukoliko 
ne ugrade razdjelnike u propisanom vremenskom roku. 
Direktiva jasno govori tko su ‘stranke obveznice’ za pro-
vedbu mjera energetske učinkovitosti, a to su distributeri 
energije, dok države članice određuju tko je odgovaran 
za njihovu provedbu, što nikako u ovom slučaju nisu i 
ne smiju biti građani. Iz odgovora Komisije očigledno 
je i kako je Vlada RH propustila obavijestiti Komisiju o 
novouvedenim sankcijama u 2015. godini. Zahvaljujući 
odgovoru Komisije napokon je jasno kako je bivša Vlada RH nepravedno implementirala Direktivu 
što je dovelo do neopravdanih troškova prema građanima. Bez provedbe obvezne procjene troškovne 
učinkovitosti i spornim pravilnikom država kontinuirano oštećuje građane. Sadašnja Vlada RH ne 
smije biti taoc krivih odluka bivšeg ministra Vrdoljaka već treba što prije ispraviti nastalu situaciju 
u korist građana i borbe protiv energetskog siromaštva.”
“Odgovornost bi morali nositi upravo oni koji isporučuju električnu i toplinsku energiju, a nisu 
osigurali odgovarajuće mjere energetske učinkovitosti. Smanjivanje cijene energentata nije način 
kako se ispravlja loša provedba Direktive. Pozivam ministra Panenića da se snažno posveti ovoj 
problematici i što prije ispravi greške bivšeg ministra. U protivnom greške bivše Vlade postat će 
greške sadašnje Vlade RH.

Nepravilna primjena Direktive stvorila je kod većine građana veće 
iznose računa za isporučenu toplinsku energiju, iako građani svjesno 
primjenjuju mjere štednje što dokazuje kako su sustavi krivo projek-
tirani. Ovakvim odlukama nepravedno se ugrožava socijalni status 
građanki i građana i ne doprinosi borbi protiv energetskog siromaštva 
što je jedan od ciljeva primjene energetske učinkovitosti. Za nastali 
problem sam pismeno obavijestio povjerenicu za unutarnje tržište 
Bienkowsku i povjerenicu za zaštitu prava potrošača Jourovu. Temeljem 
mojeg zahtjeva prema Službi za istraživanje Europskog parlamenta, 
provedena je analiza zakonodavstva država članica EU. Jasno je 
vidljivo na primjeru Danske, Irske i Velike Britanije kako ne postoji 
obveza ugradnje uređaja za individualno mjerenje, štoviše, građane se 
ne kažnjava novčano, već se ostavlja mogućnost alternativne metode 
raspodjele troškova po potrošačima u višestambenim zgradama.

samo ako je ugradnja teh-
nički i ekonomski oprav-
dana. Međutim, Vlada RH 
donijela je 2014. godine 
Zakon o tržištu toplinske 
energije čijom se izmje-
nom 5. rujna 2015. godine 
(Narodne novine 95/15) 
uvode novčane kazne za 
sve vlasnike stanova u vi-
šestambenim zgradama 
ukoliko ne ugrade nave-
dene obvezatne uređaje u 
zadanom roku.



POLITIČKO DJELOVANJE

77

14. TRAVNJA 2016.

Na današnjoj plenarnoj sjednici Europ-
skog parlamenta usvojeno je izvješće o 
ostvarenju cilja borbe protiv siromaštva u 
svjetlu rastućih troškova za kućanstva iz-
vjestitelja iz redova Zelenih/ESS-a Tamás 
Meszerics. Europski parlament poziva 
države članice EU-a da razmotre i prila-
gode svoje zakone koji primjenom vode 
ka povećanju siromaštva. U svom govoru 
na plenarnoj sjednici zastupnik Davor 
Škrlec osvrnuo se na ključne čimbenike 
koji su povezani s rastućim problemom 
siromaštva u kućanstvima. Na plenarnoj 
sjednici pozvao je Vladu Republike Hr-
vatske na izmjenu nepravednog zakona 
i pravilnika o predviđenim kaznama i 
troškovima ugradnje razdjelnika koje 
moraju snositi građani te upozorio Eu-
ropsku komisiju na buduće pravovremeno 
reagiranje u zaštiti potrošača i prava 
građana Europske unije. 

“Pod izlikom ostvarivanja ušteda u po-
trošnji toplinske energije Vlada Republike 
Hrvatske je neodgovornim uvođenjem 
zakonske obveze građanima za ugradnju razdjelnika topline i prijetnjom financijskim 
sankcijama, a bez prethodno provedene obnove zgrada narušila jedan od osnovnih ciljeva 
Direktive - osnaživanje prava potrošača na točnu informaciju o iznosu i vremenu potrošnje 
energije, te naplate iznosa stvarno potrošene energije.”

Posebno smatram važnim problem energetskog 
siromaštva, koji je prisutan u svim državama čla-
nicama, a naročito istaknut u jugoistočnoj Europi. 
U državama članicama često se promoviraju mjere 
energetske učinkovitosti koje podrazumijevaju dobru 
financijsku sposobnost građana, a nedostaju mjere 
koje su fokusirane na ranjive i socijalno ugrožene 
skupine potrošača. U državama članicama po-
trebno je uložiti napore u prepoznavanju lokalnih 
problema, ostvariti pomoć ugroženim građanima, 
posebno ističem potencijale socijalnog poduzetništva 
i alternativnih poslovnih modela poput zadruga i 
uzajamnih društava u jačanju socijalne uključenosti 
i ekonomskom osnaživanju žena.”

“U državama članicama gdje posebno ističem 
Hrvatsku, nedostaju mjere za energetsku obnovu 
višestambenih zgrada, a posebno one mjere koje su 
fokusirane na ranjive i socijalno ugrožene skupine 
potrošača. Nažalost, potpuno su izostale mjere borbe 
protiv energetskog siromaštva i mjere poboljšanja 
standarda stanovanja kojima bi se omogućio veći 
udio korištenja domaćih obnovljivih izvora energije 
i smanjila nezaposlenost.

9. LIPNJA 2016.

Tijekom ovotjedne plenarne sjednice u 
Strasbourgu zastupnik u Europskom 
parlamentu Davor Škrlec susreo se s 
povjerenicom za zaštitu prava potrošača, 
Věrom Jourovom, kako bi je upozorio 
na problem s razdjelnicima topline u 
Hrvatskoj koje nadležno Ministarstvo 
gospodarstva još uvijek nije riješilo na 
odgovarajući način. 

Tijekom posljednje dvije sezone grijanja veliki broj 
građana bio je prisiljen plaćati visoke iznose računa 
za toplinsku energiju. U razgovoru povjerenica 
Jourova mi je spomenula kako se sličan problem 
pojavio i u Bugarskoj te da takav pristup sigurno 
ne doprinosi borbi protiv energetskog siromaštva 
i dodatno ugrožava potrošače.



DAVOR ŠKRLEC

78

Treći po ukupnoj aktivnosti od 11 hrvatskih 
zastupnika u Europskom parlamentu

Parlamentarna 
pitanja

Prijedlozi 
rezolucija

izvješća Amandmani 
izvješća

MIŠLJENJA govori pisane izjave

Prisustvo na 
sjednicama

Sudjelovanje u 
glasovanju

ZASTUPNIK 
U BROJKAMA
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najutjecajniji hrvatski zastupnik po pitanju politike 
zaštite okoliša u EU prema organizaciji za analizu i 
vrednovanje aktivnosti zastupnika VoteWatch Europe

Broj stažista/
volontera

organizirane konferencije/
okrugli stolovi/seminari

posjetitelja

organiziranih posjeta 
(4 Strasbourg + 1 Bruxelles)

javnih
nastupa
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MEDIJSKE IZJAVE
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“Sve češće se spominje novi ekonomski model - cirkularna ekonomija, koja suprotno današnjem modelu potrošačkog 
društva promiče prirodne cikluse koji ne prepoznaju nekorisni otpad. Tako proizvodi umjesto da nakon uporabe 
završe na otpadu, prvo dobivaju novu namjenu, a tek nakon toga ulaze u postupak recikliranja, a zbog korištenja 
prirodnih materijala nema odlaganja otpada. Ta promjena se ne može ostvariti preko noći, ali ako što prije započ-
nemo s promjenom ekonomskog modela, izlazak iz postojeće ekonomske krize, koja je ujedno i kriza društvenih 
odnosa, bit će brži.” 
(Intervju za prilog Spektar, Slobodna Dalmacija, kolovoz 2014.)

“Hrvatska je dio regije koja je siromašna energetskim resursima poput nafte, ugljena i plina. Istovremeno je bogata 
prirodnim resursima, odnosno obnovljivim izvorima energije, kao što su primjerice energija vjetra, energija sunca, 
biomasa, geotermalna energija te energija vodotoka čiji su potencijali najvećim dijelom iskorišteni izgrađenim 
hidroelektranama. Naša potrošnja energije po jedinici proizvoda je dvostruko veća od prosjeka EU-a, što znači da 
imamo staru i neučinkovitu industrijsku proizvodnju. Istovremeno je naša potrošnja energije po jedinici stambene 
i poslovne površine tri do pet puta veća nego što bi trebala biti. Dakle, postoje veliki potencijali u obnovljivim izvo-
rima energije i energetskoj učinkovitosti koji bi se mogli iskoristiti za razvoj gospodarstva i postizanje liderstva 
u tim sektorima u regiji.” 
(Intervju za prilog Spektar, Slobodna Dalmacija, kolovoz 2014.)

“TTIP ugrožava gospodarstvo i građane EU-a, jer će se dozvoliti plasman proizvoda iz SAD-a na tržištu EU-a 
bez poštovanja standarda EU-a u području zaštite okoliša, zaštite zdravlja i kvalitete hrane. Kao primjer, globalna 
korporacija danas mora imati proizvodnju u EU-u po standardima EU-a. Potpisivanjem sporazuma ona može 
ukinuti proizvodnju u EU i uvoziti iz SAD-a, gdje je, na primjer, dopušten veći udio GMO-a u ljudskoj ili živo-
tinjskoj hrani, a proizvodnja može biti po manje strožim kriterijima zaštite okoliša i time konkurentnija od one iz 
EU-a, a zbog stavki u sporazumu mi ćemo biti nemoćni. Ružno je ako se sve to događa kao posljedica smanjenja 
ovisnosti EU-a o uvozu plina iz Rusije i nuđenjem uvoza plina iz škriljevca iz SAD-a. Pa tako iz energetske zamke 
utrčavamo u jednu drugu, puno opasniju zamku. Zato je nevjerojatno kako je hrvatska Vlada dala bespogovornu 
podršku potpisivanju TTIP-a.” 
(Intervju za prilog Spektar, Slobodna Dalmacija, kolovoz 2014.)

“U strukturnim fondovima je 80 posto rezervirano za provedbu održivog razvoja. Mi zaostajemo u primjeni 
obnovljivih izvora energije, u energetskoj učinkovitosti. Uskoro će doći i direktiva da se smanji ovisnost o uvozu 
fosilnih goriva i poveća udio električne energije u transportu, kao i proizvodnja nove generacije biogoriva, ne na 
način kao do sada, nego iz otpada. Vodik kao energent ima velike potencijale jer možemo napraviti sinergiju iz 
obnovljivih izvora i morske vode iz koje se puno lakše dobiva. Mogli bismo postati veliki proizvođač i izvoznik, 
ali za to treba imati viziju gdje mi zapravo želimo biti. Jer, država stvara okvir, a lokalna samouprava provodi 
projekte, neke uz javno-privatno partnerstvo.” 
(Intervju za tjednik Aktual, srpanj 2014.)

“Tranzicija u energetskom sektoru zahtijeva duže razdoblje, nitko ne očekuje da će se to dogoditi preko noći, ali do 
2050. udio obnovljivih izvora trebao bi biti puno značajniji. Hrvatska raspolaže s potencijalima koje ne koristimo 
jer je svaka dosadašnja vlada samo deklarativno govorila o tome, pogotovo u predizborno razdoblje, a kad bi došli 
na vlast uvijek su nekim mjerama, kvotama, podzakonskim propisima i uredbama zakočili razvoj obnovljivih 
izvora ili poticali razvoj one vrste s kojima su očito imali neke lobističke veze.” 
(Intervju za tjednik Aktual, srpanj 2014.)



ZASTUPNIK U BROJKAMA

83

“TTIP-OM BI NAM SE OTVORILO OGROMNO TRŽIŠTE, ALI POKAZALO 
SE DA MI ZA TO NEMAMO PROIZVODE KAPACITETE. ZATO BISMO 
MOGLI PONUDITI NEKE EKSKLUZIVNE PROIZVODE, A NE MASOVNU 
PROIZVODNJU. NA PRVOM MJESTU BI TU MOGLA BITI ZDRAVA HRANA, 
DAKLE ORGANSKA PROIZVODNJA, A MOGUĆE JE I DA BI PROFITIRAO 
HRVATSKI IT SEKTOR. S DRUGE STRANE, NA TOM PODRUČJU DALEKO 
SU KONKURENTNIJE INDIJA I JUŽNA KOREJA.”

(Tportal, studeni 2014.)

“TTIP-OM BI NAM SE OTVORILO OGROMNO TRŽIŠTE, ALI POKAZALO 
SE DA MI ZA TO NEMAMO PROIZVODE KAPACITETE. ZATO BISMO 
MOGLI PONUDITI NEKE EKSKLUZIVNE PROIZVODE, A NE MASOVNU 
PROIZVODNJU. NA PRVOM MJESTU BI TU MOGLA BITI ZDRAVA HRANA, 
DAKLE ORGANSKA PROIZVODNJA, A MOGUĆE JE I DA BI PROFITIRAO 
HRVATSKI IT SEKTOR. S DRUGE STRANE, NA TOM PODRUČJU DALEKO 
SU KONKURENTNIJE INDIJA I JUŽNA KOREJA.”

(Tportal, studeni 2014.)
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“Od kada je objavljeno da je izabran strateški partner svjedoci smo toga da na vidjelo izbijaju korupcijske afere, 
sumnje da je bilo korupcije u pripremi projekta. Je li uopće projekt baziran na pravim brojkama kada postoji sumnja 
da je u cijelom procesu izrade razno-raznih studija bilo moguće korupcije, da je kao prvi strateški partner izabrana 
japanska kompanija koja je osuđena za korupciju i platila je kaznu, a znamo da je ministar Vrdoljak osobno išao 
pregovarati s tom kompanijom u Japan. Imamo iskustvo što znače direktni pregovori, oko u oko s Inom i MOL-om. 
Mislim da vani nikada ne ide pregovarati ministar oko toga da li će netko dobiti projekt u nečijoj zemlji, vjerojatno 
se to radi u Africi još uvijek, a možda ni tamo više ne.”
 (HINA, konferencija za novinare o Plominu C, rujan 2014.)

“Hrvatska treba ulagati u mala i srednja poduzeća i inovacije. Upravo njima država treba pomoći strogo pravno 
reguliranim potporama i fiskalnim mjerama. Nužna nam je industrijska strategija, vizija, koja bi bila mnogo sa-
žetija, razumljivija i koja bi davala općenite smjernice. No prije donošenja industrijske strategije trebalo se donijeti 
niskougljičnu strategiju i strategiju održivog razvoja. Hrvatska bi se trebala specijalizirati za niše u kojima svojim 
znanjem može biti konkurentna, primjerice, digitalnu ekonomiju i elekrotehničku industriju.” 
(HRT, emisija Otvoreno, listopad 2014.)

“I skretanje Hrvatske u smjeru da je ona zapravo jedina članica EU-a koja planira kroz ove termoelektrane na 
ugljen povećati proizvodnju električne energije za dvostruko, a druge sve idu u smjeru da povećavaju postotak 
proizvodnje iz obnovljivih izvora, ispada kao da Hrvatska nije članica Europske unije, dakle, nije u smjernicama 
dosadašnje energetske politike. Ako idemo gledati smjernice koje će imati energetska unija, onda pogotovo nije.” 
(Media servis, rujan 2014.)

“Trebamo što više elektrificirati željeznicu i javni gradski prijevoz. Primjerice, automobil u gradskoj vožnji prosječno 
iskoristi sedam posto energije iz svog rezervoara, dok istovremeno električni automobil iskorištava 98 posto 
energije iz svoje baterije.” 
(Nova TV, rujan 2014.)

“Kad bi se legalizirao njezin uzgoj, konoplja bi zaposlila puno više ljudi nego plastične vrećice. Konoplja ne šteti 
okolišu, zapošljavala bi ljude u proizvodnji vrećica, ali i ljude u poljoprivredi.” 
(Večernji list, listopad, 2014.)

“Kupujući naftu i ugljen kao energente, nerijetko pomažemo države nedemokratskog uređenja i one koje pomažu 
terorističke skupine, koje utječu na nastanak ili produbljivanje krize u Europskoj uniji.”
 (Glas Istre, studeni 2014.)

“TTIP-om bi nam se otvorilo ogromno tržište, ali pokazalo se da mi za to nemamo proizvode kapacitete. Zato 
bismo mogli ponuditi neke ekskluzivne proizvode, a ne masovnu proizvodnju. Na prvom mjestu bi tu mogla biti 
zdrava hrana, dakle organska proizvodnja, a moguće je i da bi profitirao hrvatski IT sektor. S druge strane, na tom 
području daleko su konkurentnije Indija i Južna Koreja.” 
(Tportal, studeni 2014.)

“Krenulo je sve naopačke bez ikakve prethodne analize utjecaja na okoliš i strateške procjene, bez da su se konzul-
tirali ribari, biolozi i ekolozi uz neke minimalne preporuke kako bi se to istraživanje trebalo raditi. To je naprosto 
silovanje demokracije i samog procesa.”
(Poslovni dnevnik, konferencija za medije o postupku istraživanja nafte i plina u Jadranu, siječanj 2015.)
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“Pozivam Vladu Republike Hrvatske da poštuje Ustav i izradom Strategije upravljanja morskim okolišem i obalnim 
područjem omogući građanima Hrvatske otvoreno i nepristrano izjašnjavanje o budućnosti hrvatskih otoka i 
priobalja te poništi dodijeljene dozvole za istraživanje i eksploataciju ugljikovodika. Očekujem da ministar zaštite 
okoliša i prirode gosp. Zmajlović, ministar gospodarstva gosp. Vrdoljak i predsjednica Uprave Agencije za ugljiko-
vodike gđa. Dorić konačno počnu raditi po zakonima Republike Hrvatske i u javnom interesu građanki i građana.” 
(HINA, Večernji list, siječanj 2015.)

“Vlada je u Bruxelles u sklopu strategije poslala niz upitnih projekata u kontekstu europske energetske politike, a 
među njima je i Ombla. HEP ima bogato nasljeđe hidropotencijala u koje godinama nije ulagao. Završetkom 
revitalizacije hidroelektrana Hrvatska će povećati proizvodnju električne energije za 10 posto, što je količina 
planiranog Plomina C.” 
(Poslovni dnevnik, panel Energy investment foruma u Zagrebu, veljača 2015.)

“Ulazak u sobu može se usporediti s ulaskom u neku prostoriju banke gdje ti donose tajni sadržaj iz trezora ili jedini 
primjerak stare knjige u vatikanskoj knjižnici. Prije dolaska, morao sam pročitati više od 15 stranica obvezatnih 
sigurnosnih uputa te potvrditi kako sam ih primio na znanje. Službenici su vrlo susretljivi, ali obvezno je ostavljanje 
mobitela i svih elektroničkih uređaja u posebnom ormaru. Nakon što je službenica izašla iz prostorije te provjerila 
s kolegama jesu li ispoštovani svi sigurnosni protokoli, i meni je dopušten ulazak u prostoriju u njezinoj pratnji... 
Jedino mi je žao što nisam završio tečaj brzog čitanja. Kad si već u sobi, prestaje svako uzbuđenje, osim osjećaja 
sličnog onom na ispitu, znaš da vrijeme curi, a još nisi riješio niti pola zadataka. Ali, vrijedi, jer ti dokumenti 
odredit će budućnost više od 500 milijuna ljudu u EU-u.“ 
(Jutarnji list, čitanje pregovora o TTIP-u, ožujak 2015.)

“Svakodnevno smo svjedoci prepucavanja jesmo li dobro povukli novac iz fondova. Uvodi se depresivan pristup, 
umjesto da se ide optimizmom. Kroz projekte održivog razvoja se mogu iskristiti novci iz EU, to su novci koji se 
koriste za javno dobro.”
(N1 Televizija, gostovanje u emisiji Novi dan, ožujak 2015.)

“Svjedoci smo prijedloga populističke mjere Vlade RH da subvencioniranjem troškova energije kućanstvima koja 
po samo njima znanim kriterijima ulaze u kategoriju energetskog siromaštva. Mjera održiva do parlamentarnih 
izbora - i što nakon toga?”
 (Poslovni dnevnik, ožujak 2015.)

“Zeleni projekti su projekti održivog razvoja kojima je cilj da nakon završenog financiranja iz EU fondova stvaraju 
dodanu vrijednost, a ne dodatni trošak lokalnoj zajednici. Ako se poštuju ta načela onda se ekonomska isplativost 
mjeri ne samo u gospodarskom razvoju, nego u smanjenju štetnih emisija u okoliš što smanjuje troškove zdravlja i 
doprinosi lokalnom zapošljavanju. Upravo zato što moramo graditi na novim i drugačijim politikama, sinergijom 
sredstava iz Strukturnih i investicijskih fondova i ostalih financijskih instrumenata EU-a, kao što je program 
Obzor 2020., moguće je provoditi održive projekte koji će imati dugoročno pozitivne učinke za širu zajednicu.”
 (Privredni vjesnik, ožujak 2015.)

“Uvesti porezne olakšice za proizvođače, smanjiti PDV na hranu i ukinuti PDV na ekološki proizvedenu hranu, 
osnovati agro banku, ukloniti nepotrebne propise i ograničenja za male proizvođače, ulagati u cjeloživotno ob-
razovanje poljoprivrednika, pomagati mlade poljoprivrednike i omogućiti alternativne prodajne kanale poput 
seljačkih tržnica i zelenih kioska koji će malim proizvođačima napraviti pristup tržištu.” 
(Večernji list, prvi Hrvatski ruralni parlament u Belom Manastiru, travanj 2015.)
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“HEP i danas ima monopolistički položaj, a to znači da su rezultati otvaranja tržišta poražavajući, iako je prošlo 
gotovo sedam godina od donošenja Zakona o tržištu električne energije, po kojem su svi građani na papiru imali 
pravo odabira opskrbljivača električnom energijom. Monopolistička pozicija HEP-a se branila i brani administra-
tivnim metodama, poput naknade za očitanje, postojanja samo dviju tarifa, krši se Direktiva EU-a koja propisuje 
obvezu opskrbljivača za ispostavu računa za potrošenu energiju, a ne plaćanje paušala. Niz je detalja koji onda kod 
građana stvaraju sumnju je li isplativo promijeniti opskrbljivača, pa se događa apsurd da građani radije plaćaju 
skuplje, ostajući kod tzv. opskrbljivača univerzalne opskrbe što je HEP ODS, umjesto da odaberu HEP Opskrbu, 
koja je jeftinija, ali nije i najjeftinija na tržištu.“ 
(Slobodna Dalmacija, travanj 2015.)

“EU mora se izboriti za to da prehrambeni proizvodi nose GMO deklaraciju. No, neke dijelove sporazuma o TTIP-u 
doista čovjek mora pažljivo pročitati, i to nekoliko puta, da bi pokušao dokučiti što zapravo piše između redaka. 
To jest, otkriti gdje je ‘kvaka 22’. Razvidno je, naravno, da Amerikanci guraju svoje korporacije i da itekako vode 
računa o njihovim interesima. Uglavnom, pogoduju svojoj industriji i na neki način možemo govoriti o tome da 
se ovdje radi o novoj razini neoliberalizacije tržišta.”
 (Novi list, travanj 2015.)

“Ponosan sam na hrvatski ruralni krajolik u kojem leži velika prilika za zelene poslove, a time i gospodarski rast. 
Poljoprivredno-energetske zadruge rješenje su za osiguravanje egzistencije hrvatskog sela i seljaka! Pored toga, 
te zadruge osigurat će energetsku sigurnost i neovisnost Hrvatske. Imamo sve predispozicije za uspjeh, no vrijeme 
je da počnemo ozbiljno kovati svoju vlastitu održivu budućnost.”
 (portal Croenergo.eu, svibanj 2015)

“To je sve napravljeno pod okriljem uvođenja tzv. demokratskog postupka za autorizaciju GM sjemena. Opravdan 
je strah od jeftine američke hrane, jer će se ona po istom “demokratskom načelu“ zajedničkog i slobodnog tržišta, 
čak i uz obvezu označavanja udjela GM sadržaja u hrani, što propisuje EU, naći na policama naših trgovina. Za 
što će se odlučiti osiromašeni i bez posla, hrvatski građanin?”
 (Slobodna Dalmacija, svibanj 2015.)

“Zato je diverzifikacija dobavljača i dobavnih pravaca za prirodni plin jedan od prioriteta Europske energetske 
unije, ali se ne smije zaboraviti koja je zapravo uloga prirodnog plina i da klimatske ciljeve možemo ostvariti samo 
čistom energijom. Ne smijemo zanemariti energetsku efikasnost jer za svakih 1% uštede energije, EU smanjuje 
svoju ovisnost o uvozu energije za 2%. Indirektni efekt na nove poslovne mogućnosti i otvaranja radnih mjesta 
je također veliki.” 
(Al Jazeera, svibanj 2015.)

“Taj ugljen je nabolje ostaviti pod zemljom za buduće generacije dok se ne razviju tehnologije koje će omogućiti 
njegovo iskorištavanje bez štetnih emisija u okoliš. Postojeće tehnologije koje se reklamiraju kao ‘tehnologije 
čistog ugljena’ to nažalost još uvijek nisu i predstavljaju samo marketinški trik kompanija koje svoje proizvode 
žele prodati nerazvijenim zemljama.“ 
(Al Jazeera, svibanj 2015.)

“Potrebno je ukloniti određene predrasude i iskoristiti Energetsku uniju kao mehanizam za regionalnu i makro-
regionalnu suradnju i to ne samo u operativnom smislu nego i u strateškim planovima, jer će posljedica te suradnje 
biti proizvodnja čiste energije, veća makroekonomska stabilnost država u regiji te jeftinija energija za građane i 
industriju.“
 (Al Jazeera, svibanj 2015.)
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“Što je sa zaštitom tržišnog natjecanja u koje se EU zaklinje? Koliko je ovo varanje usporilo razvoj tržišta hibridnih 
i električnih automobila te zelenih ili zelenijih radnih mjesta upravo u autoindustriji EU? Kupci spornih 11 milijuna 
automobila prevareni su za njihovu pravu vrijednosti i time je narušena pravednost tržišnog natjecanja. Također, 
ovim slučajem zadan je teški udarac konceptu zelene javne nabave koji potiče Europska komisija.” 
(Večernji list, afera Dieselgate, listopad 2015.)

“Europski parlament će izglasati rezoluciju koja bi predstavljala temelje za legislativu što se tiče dronova u Europskoj 
uniji. Procjena je da bi u idućih četiri do pet godina mogli stvoriti 100.000 potpuno novih radnih mjesta, a možemo 
reći da su to većinom zelena mjesta. Ako Hrvatska uspije dobiti 1/28 toga, možemo reći da smo uspjeli.” 
(portal Šibenik IN, listopad 2015.)

“Zakonodavni okvir mora zajamčiti investicije i razvoj konkurentnog europskog sektora bespilotnih letjelica za 
civilnu upotrebu te jasno razlikovati profesionalnu upotrebu bespilotnih letjelica na daljinsko upravljanje od 
njihove rekreativne upotrebe. Potencijal za gospodarski razvoj ovog sektora je golem. Potiče razvoj inovativnih 
tehnologija koje imaju veliki potencijal za stvaranje radnih mjesta, posebno zelenih radnih mjesta kako u velikim 
trgovačkim društvima, tako i u tisućama malih i srednjih poduzeća.” 
(Poslovni dnevnik, listopad 2015.)

“Dronovi bi, po procjenama, u idućih nekoliko godina mogli stvoriti 100.000 novih radnih mjesta u Europskoj 
uniji, a s obzirom na kapacitete koje Hrvatska ima, velik dio građana mogao bi se zaposliti upravo u sektorima 
informacijsko- komunikacijskih tehnologija i obnovljivih izvora energije, na zelenim radnim mjestima.”
(portal Dubrovački dnevnik, listopad 2015.)

“Jedan od pet stupova energetske unije koji su blisko povezani i međusobno se nadopunjuju uključuje istraživanje 
i razvoj inovacija. Koncept naprednih mreža (Smart Grids) i pametnih gradova (Smart City) postoji, imamo znanje, 
imamo tehnologije, a i dostupna sredstva putem EU fondova, pitanje je zašto čekamo?”
 (HINA, studeni 2015.)

“Pravo na rad bez rizika za zdravlje pravo je svake građanke i građanina Europske unije. Svjesni izazova gospo-
darske krize, starenja radne snage i jake veze u odnosu na sigurnost radnog mjesta i opće koristi za društvo, dužni 
smo osigurati pravni okvir za realizaciju održive radne okoline.” 
(HINA, studeni 2015.)

“Ambiciozniji prijedlog kružnog gospodarstva potaknuo bi inovacije u učinkovitijoj upotrebi resursa i štednji, što 
bi omogućilo otvaranje novih trajnih radnih mjesta u Europi. Kao što je i sama Komisija priznala, bolji eko-dizajn 
ambalaža, prevencija otpada i ponovno korištenje mogu stvoriti goleme uštede za europska poduzeća, što je čak 
iznad svih dobrobiti za okoliš. Povećanje produktivnosti resursa za 30% do 2030. može povećati BDP za gotovo 1% 
i stvoriti 2 milijuna dodatnih radnih mjesta. To je ‘win-win’ scenarij i zbog toga je velika sramota što Komisija ne 
vidi kako povećati potencijal kružnog gospodarstva. Upravo ćemo na tome inzistirati u Europskom parlamentu.” 
(HINA, prosinac 2015.)

“Novi porezi, pa tako i oni ‘ekološki’ ili ‘zeleni’ i u budućnosti će se nastojati izbjegavati. Mislim da će se i Unija i 
članice upućivati ka poticanju proizvodnje, transporta, uzgoja i svih drugih djelatnosti sa smanjenjem emisija 
CO2 ili bez njega u potpunosti.” 
(Slobodna Dalmacija, prosinac 2015.)
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“Postizanje dogovora ovisit će o dva faktora - kako i tko će financirati tranziciju društva, što zahtijeva i međuna-
rodnu solidarnost u pojedinim slučajevima, te hoće li se konačno ukinuti subvencije za korištenje fosilnih goriva i 
započeti process njihovog sve manjeg korištenja.” 
(Slobodna Dalmacija, Pariški sporazum o klimatskim promjenama, prosinac 2015.)

“EU je donijela odluku o prestanku izvoza tehnologija za izgradnju termoelektrana na ugljen. Sve što s eu ovom 
trenutku događa u vezi sa zakonodavstvom EU-a ide u smjeru smanjenja emisija CO2 te ostalih stakleničkih 
plinova i onečišćenja, i svi koji nastave s dosadašnjom politikom u sketorima industrije, transporta i energetike, 
suočit će se u skoroj budućnosti s velikim problemima. Problemi će biti, naravno, financijske prirode jer će zbog 
plaćanja emisija njihov konačni proizvod ili usluga postati nekonkurentni. Pitanje je samo u slučaju Plomina C 
hoćemo li se konačno pomaknuti od naše menadžerske prakse promašenih investicija.” 
(Novi list, prosinac 2015.)

“Cilj ovog projekta je resursno učinkovita Europa nakon 2018. godine. Ovo za Hrvatsku nije gubitak, već poticaj 
za promjenu strategije gospodarenja otpadom. Novac jednostavno treba preusmjeriti na kvalitetno odvojeno 
prikupljanje otpada, a otpad nam treba postati sirovina za proizvodnju novih dobara.” 
(HRT, Studio 4, veljača 2016.)

“Nepravilna primjena Direktive stvorila je kod većine građana veće računa za isporučenu toplinsku energiju, iako 
svjesno primjenjuju mjere štednje, što dokazuje kako su sustavi krivo projektirani. Ovakvim odlukama nepravedno 
se ugrožava socijalni status građanki i građana i ne doprinosi borbi protiv energetskog siromaštva, jednog od 
ciljeva primjene energetske učinkovitosti.“
 (Nova TV, afera razdjelnici, veljača 2016.)

“Europska unija naložila je uvođenje sustava individualnog mjerenja potrošnje toplinske energije do kraja ove 
godine samo ako je ugradnja ekonomski i tehnički opravdana. Direktiva ne nalaže zakonsku obavezu ugradnje 
niti novčane kazne za građane koji to nisu napravili. Očitovanje Europske komisije može utjecati na nadležno 
Ministarstvo gospodarstva da napravi reviziju i promijeni nametnuti zakon.” 
(Jutarnji list, afera razdjelnici, veljača 2016.)

“Prema statistici, EU je odmah iza SAD najvažniji trgovački partner Kanade, što znači da će sporazum trajno 
osigurati tu poziciju i omogućiti većem broju gospodarskih subjekata poslovanje u Kanadi. CETA je prvi sporazum 
takve vrste kojim je EU dobila potpuno otvoren pristup u postupcima javnih nadmetanja i to ne samo na federalnoj 
razini, nego i na razini provincija.”
 (HINA, veljača 2016.)

“CETA je međunarodni sporazum EU-a koji je u istoj kategoriji sa sličnim sporazumima koje je EU potpisala i 
ratificirala sa Južnom Korejom i Singapurom. Temeljna razlika koja je kod TTIP-a da on, za razliku od CETA-e 
i sličnih sporazuma, ulazi u područje regulatorne suradnje i utječe na unutarnje tržište EU-a, te zbog toga osim 
ekonomskog ima i politički utjecaj. Zato su zagovornici sporazuma CETA u pravu kad inzistiraju na razlikama 
od TTIP-a.”
(HINA, veljača 2016.)
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“Kao član Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane u Europskom parlamentu, pozivam našeg ministra 
da razmotri podršku prijedloga Komisije te se založi u interesu zdravlja građanki i građana Republike Hrvatske, 
kao i svih građana EU-a, za smanjenje autorizacijskog razdoblja na tri do pet godina s ciljem provedbe relevantnih 
istraživanja s konkretnim rezultatima o štetnosti glifosata.” 
(HINA, ožujak 2016.)

“Kad su vidjeli da nemaju većinu, glasovanje su odgodili kako im ne bi propalo produljenje dozvole za upotrebu 
glifosata u EU. Sumnjamo da je Europska agencija za sigurnost hrane (EFSA) pod utjecajem Monsanta. Zašto je 
Vlada Hrvatske spremna žrtvovati svoje građane kako bi zadovoljila Monsanto?” 
(Express 24 sata, ožujak 2016.)

“Grad Zagreb može zaboraviti na financiranje spalionice otpada od strane EU-a jer reciklira tek jedan posto otpada.” 
(Jutarnji list, ožujak 2016.)

“U Zagrebu se reciklira samo 1% otpada, a u Ljubljani kao ‘zelenoj prijestolnici’ primjerice 50%. I Ljubljana je 
napravila nekoliko pogrešaka jer je prekapacitirana pa bi uvozila otpad iz Hrvatske kako bi opskrbila tržište 
sekundarnih sirovina - ‘Trash is cash’.” 
(HRT, Studio 4, ožujak 2016.)

“Zahvaljujući odgovoru Komisije na moj upit napokon je jasno kako je bivša Vlada RH nepravedno implementirala 
Direktivu, što je dovelo do neopravdanih troškova građana. Bez provedbe obvezne procjene troškovne učinkovitosti 
i spornim pravilnikom država kontinuirano oštećuje građane.” 
(Večernji list, afera razdjelnici, travanj 2016.)

“Vlada pod krinkom Europske unije na vlastitu ruku donijela odluku o kažnjavanju građana ako razdjelnike ne 
ugrade u propisanom roku. Direktiva jasno govori da su distributeri energije stranke obveznice za provedbu mjera 
energetske učinkovitosti, a ne građani.” 
(RTL, afera razdjelnici, travanj 2016.)

“Studijom se mora ustanoviti je li ugradnja razdjelnika troškovno isplativa, a zatim na distributere prebaciti dio 
troškova ugradnje. Bez toga država ustvari kontinuirano oštećuje građane jer oni sada nemaju način kontrole 
vlastite potrošnje. Sadašnja Vlada ne smije biti talac pogrešnih odluka bivšeg ministra Ivana Vrdoljaka nego treba 
što prije ispraviti nastalu situaciju u korist građana i borbe protiv energetskog siromaštva.”
 (Jutarnji list, afera razdjelnici, travanj 2016.)

“Dok postoji i najmanja sumnja u njegovu štetnu upotrebu, Europska komisija bi morala povući svoj prijedlog o 
daljnjoj autorizaciji glifosata. Potrebno je napraviti neovisne studije o djelovanju te supstance jer se pokazalo da 
su studije koje je objavila Europska agencija za sigurnost hrane financirane od strane samih proizvođača.” 
(Slobodna Dalmacija, travanj 2016.)

“GMO industrija je već modificirala sjeme pojedinih kultura koje su otporne na glifosat kako bi mogli i bez obzira 
na razdoblje kada tretiramo površinu uništavati korov. Iz toga je jasno kako se na mala vrata pokušava ugurati 
GMO u Europsku uniju.” 
(Radio Dalmacija, travanj 2016.)
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“Odlučio sam uplatiti svoj zadružni ulog i postati članom ZEF-a i suosnivačem etične banke. Etičnoj banci nije 
interes samo da klijentu plasira novac i zaradi na kamatama, nego joj je interes da projekt klijenta pridonese 
održivosti razvoja lokalne zajednice.” 
(Tportal, travanj 2016.)

“Vrlo je značajna liberalizacija željezničkog putničkog prometa, što znači da Vlada RH mora što prije poduzeti 
osposobljavanje i podizanje konkurentnosti Hrvatskih željeznica. Isto tako, potrebno je ubrzati ulaganje u moderni-
zaciju željezničkih pruga i planirati projekte brze željeznice u regiji. Sve ove godine premalo se ulagalo u željezničku 
infrastrukturu koja je jedna od značajnijih oblika održivog transporta.” 
(Poslovni dnevnik, travanj 2016.)

“Zbog potencijalno velikog utjecaja TTIP-a na unutarnje tržište EU-a, koji osim ekonomskog ima i politički značaj, 
važno je da postupak pregovora bude transparentan i u skladu s interesima građana. Nova Vlada RH mora naručiti 
novu studiju utjecaja TTIP-a na hrvatsko gospodarstvo u čijoj će izradi biti uključeni neovisna struka i građani.”
 (Tportal, svibanj 2015.)

“Dokumenti o TTIP-u koji su procurili u javnost potvrđuju sve prethodne sumnje o pokušaju snižavanja prava 
potrošača i radnika u Europskoj uniji u korist profita i velikih multinacionalnih kompanija. Predloženi okvir 
regulatorne suradnje prednost daje odredbama sporazuma ispred interesa zaštite okoliša i zdravlja građana. 
Ukoliko bi promjene ili donošenje novog zakona od strane Europske unije ili država članica bile u suprotnosti sa 
usvojenim sporazumom, američka strana bi imala pravo na ulaganje veta čime se znatno narušava suverenost 
država u donošenju odluka. Kao jedan od primjera poznat javnosti je sporan dio regulatorne suradnje koji se odnosi 
na promjenu odredbi zaštite potrošača čime bi se na mala vrata omogućio ulazak GMO proizvoda na europsko 
tržište, pa tako i na hrvatsko.“
 (Nacional, svibanj 2016.)

“EU želi zadržati standarde koje ima. Buduća legislativa u EU-u se promatra u odnosu na to kako utječe na društvo, 
ekonomiju, okoliš. Za nas je neprihvatljivo da se prvo promatra kako utječe na trgovinski sporazum.” 
(Tportal, TTIP, svibanj 2016.)

“Prije nekoliko mjeseci je objavljena analiza koja je pokazala da poznata njemačka piva imaju stoput veću kon-
centraciju glifosata od one koja je normirana za pitku vodu. Moguće je isto tako da je došlo do nenamjerne konta-
minacije. Nažalost, prevelika i raširena primjena glifosata onemogućava nas u tome da optužimo isključivo hranu 
kao izvor. Znam za slučaj u Podravini, kad je proizvođačima ekološke kamilice vraćena pošiljka iz Njemačke, jer 
se na površinama koje su bile u blizini kukuruz tretirao herbicidom na bazi glifosata. Prskanje se očito provodilo 
dok je puhao vjetar te je došlo do kontaminacije. To vam može potvrditi jako puno ljudi koji na svojim okućnicama 
pokušavaju ekološki uzgoj, ali zbog susjeda koji koriste herbicide, i to na nedopušten način, ne uspijevaju u tome.”
 (Novi list, svibanj 2016.)

“Ako Hrvatska uskoro ne ispuni uvjete za implementaciju novog plana gospodarenja otpadom za čije je kašnjenje 
od dvije godine odgovoran bivši ministar zaštite okoliša Mihael Zmajlović, prijete nam penali.”
 (Glas Slavonije, lipanj 2016.)
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“Danas je na djelu energetska unija, a jedan je od ključnih političkih prioriteta EU-a korist za građane kroz nižu 
cijenu energije i vlastitu proizvodnju. Tu je prilika i za gospodarstvo, ali Hrvatska premalo ulaže u inovacije, a 
utjecaj na klimatske promjene najviše imaju energetika i transport.” 
(Lider, lipanj 2016.)

“Strah oko toga što nam donosi kad bude potpisan TTIP sporazum je opravdan zbog toga što je prijedlog sporazuma 
takav da utječe na zakonske regulative, a upravo je područje regulatorne suradnje ono o čemu Vlada treba povesti 
računa kako bi javnost znala sve činjenice.”
 (Glas Slavonije, lipanj 2016.)

“U tri godine članstva Hrvatskoj još nije dodijeljeno sjedište ni jedne od 40-ak europskih agencija koje djeluju na 
području EU, kako je to slučaj u drugim državama članicama, od Malte i Slovenije do Irske. S obzirom na Brexit, 
Hrvatska bi Vlada trebala što prije uputiti službeni zahtjev Europskoj uniji o premještanju Europske agencije za 
lijekove iz Londona u Zagreb.” 
(Večernji list, lipanj 2016.)

“Kod nas se sve radi stihijski i sagledavajući samo jedan mandat vlade. Tako je i u gospodarstvu, ali i u području 
gospodarenja otpadom. Sada smo u situaciji da je protekla Vlada, koja je trajala šest mjeseci, značajno izmijenila 
ranije napisani Plan gospodarenja otpadom prijašnje vlade, a još je uvijek neizvjesno što će učiniti sljedeća vlada 
koja dolazim krajem godine. Hoće li i ona, vodeći se sličnim načinom razmišljanja, odustati od plana svojih pret-
hodnika i početi ispočetka i pokrenuti izradu novog plana gospodarenja otpadom? A vrijeme curi, Hrvatska več 
sada debelo kasni u donošenju regulative, a posljedice ćemo vrlo brzo osjetiti.”
(Intervju za Nacional, srpanj 2016.)

Nažalost, nijedan dosadašnji plan gospodarenja otpadom, a bilo je nekoliko proteklih 15-ak godina, kao ni strategije 
nikada nisu zaživjeli. Hrvatska još uvijek odvojedno prikuplja i reciklira tek oko 17 posto ukupnog otpada, a više od 
80 posto završava najčešće na neuređenim i nesaniranim odlagalištima otpada, kakvih je više od 150 u cijeloj zemlji.” 
(Intervju za Nacional, srpanj 2016.)

“Nepoštivanje europskih pravila prvenstveno oslabljuje pregovaračku poziciju europskih institucija u pregovorima 
sa SAD-om, a posebno kada je u pitanju i TTIP jer pokazuje kako EU ne može dosljedno provoditi svoje odluke u 
svrhu zaštite prava građana. Neprimjenom regulative o viznom režimu iz 2013. godine građane pojedinih država 
članica se nepravedno diskriminira, pa tako i Hrvatsku.” 
(Večernji list, srpanj 2016.)

“Postoji izuzetan nedostatak u transparentnosti pregovaračkog procesa što potiče nesigurnost u javnosti. Ostavlja 
se prostor za različite interpretacije koje dodatno opravdano podižu sumnju u cjelokupni sporazum, kao i postoje 
li skrivene namjere koje će imati nepredvidive posljedice.” 
(Slobodna Dalmacija, TTIP, kolovoz 2016.)
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“U Hrvatskoj je kružna ekonomija još uvijek velika nepoznanica, čak i ključnim akterima koji neprestano zastupaju 
zastarjele tehnologije obrade otpada koje EU više ne želi financirati. Toj kategoriji upravo pripadaju i već izgra-
đeni centri gospodarenja otpadom u Hrvatskoj. Bez donošenja novog plana gospodarenje otpadom i bez analize 
postojećeg stanja u lokalnim jedinicama, nećemo primijeniti najbolja rješenja u sortiranju i recikliranju, te time 
postići najbolje rezultate u stopama recikliranja i ponovnog korištenja sirovina.” 
(Nova TV, rujan 2016.)

“Sramotno je da Europska komisija novim prijedlogom nastavlja braniti interese agrokemijske industrije umjesto 
zauzimanja za javno zdravlje. Sastanak Stalnog odbora za pesticide važan je trenutak za izmjenu prijedloga Ko-
misije o endokrinim disruptorima u smjeru zaštite javnog zdravlja i okoliša.” 
(Jutarnji list, rujan 2016.)

“Važnost stupanja na snagu Pariškog sporazuma ne smijemo promatrati samo kao svjetski doprinos smanjenju 
utjecaja klimatskih promjena na pogubni rast globalne temperature, već kao civilizacijski doseg i promjenu paradi-
gme dosadašnjeg odnosa čovjeka prema jedinom planetu. Vjerujem da će i Hrvatska što prije ratificirati Sporazum 
iz Pariza kao znak predanosti globalnim nastojanjima te biti među prvim državama članicama Europske unije 
koja je i do sada bila predvodnica njegova stvaranja.” 
(Novi list, listopad 2016.)

“Uzgoj genetski modificiranog kukuruza nosi visok rizik za okoliš i za poljoprivrednike, stvarajući opasne toksine 
u našem tlu, zraku i vodi. Današnjim glasovanjem na plenarnoj sjednici, koje je uslijedilo nakon što smo u po-
nedjeljak na Odboru za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane prihvatili svih pet prijedloga protiv odobravanja 
GMO sjemena i proizvoda, Europski parlament se po prvi put većinski usprotivio njihovoj kultivaciji, naglasivši 
pritom kako je prijedlog Komisije besmislen.”
 (Index, listopad 2016.)
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“Danas se više ne može tvrditi kako promjene u računanju vremena pozitivno utječu na uštedu energiju. Zbog 
ljetnog računanja vremena ljudi duže drže upaljene klimatske uređaje ljeti, a ranije pale grijanje u jesen, što prido-
nosi povećanoj potrošnji energije. Postaje jasno kako su uštede minorne i zanemarive, za razliku od ušteda kakve 
su bile u prošlosti kada društvo nije doživjelo ovakav tehnološki razvoj. Jasno je kako danas živimo u drugačijem 
vremenu te su nam stoga potrebni novi i drugačiji načini uštede energije. Iz ovih bi razloga, uvažavajući pritom 
mišljenje građana, kao i mišljenje stručnjaka i znanstvenika, Hrvatska trebala razborito odabrati što je najbolje 
za nju u bližoj budućnosti, kako u gospodarskom, tako i u ekološkom smislu.” 
(Večernji list, listopad 2016.)

“Želimo turizam koji će učinkovito koristiti lokalne potencijale u proizvodnji i ponudi zdrave hrane, zapošljavati 
sve generacije, a naročito mlade, koji će trošiti manje resursa primjenom lokalnih obnovljivih izvora energije. Ovim 
pristupom možemo prije svega umanjiti problem sezonalnosti hrvatskog turizma.” 
(Slobodna Dalmacija, Konferencija Zeleni i pristupačni turizam, studeni 2016.)

“Naša današnja komocija doći će na naplatu budućim generacijama.” 
(Novi list, upotreba plastičnih vrećica, prosinac 2016.)

“Živimo u vremenu u kojem tehnologija uvjetuje brze društvene promjene, stoga i škole te ostale obrazovne ustanove 
trebaju ići u korak s tim. Ne smijemo dopustiti da Hrvatski obrazovni sustav bude simbol učenja radi učenja u 
kojem se naučeno gradivo nakon ispitivanja zaboravlja kako bi se stvorilo mjesto za drugo gradivo. Ulaganje u 
ljude je ulaganje u osnovni potencijal, a to je trenutno jedini pravi potencijal u koji Hrvatska treba ulagati, stoga je 
krajnje vrijeme za kurikularnu reformu ukoliko želimo biti konkurentno gospodarstvo i uspješno moderno društvo.” 
(Novi list, prosinac 2016.)

“Budući da je Hrvatska u skupini slabije razvijenih država članica EU-a, prema zakonodavnom prijedlogu u 
razdoblju od 2021. do 2030. godine, odvajat će manje emisijskih jedinica u MSR (Market Stability Reserve) te će 
time imati više emisijskih jedinica na raspolaganju za trgovanje. Tako ostvarenom financijskom dobiti Hrvatska 
će moći usmjeriti investicije u čiste tehnologije, ali mora se na vrijeme pripremiti za ulaganja u tom razdoblju.” 
(Glas Slavonije, prosinac 2016.)



DAVOR ŠKRLEC

94

“NAŠA DANAŠNJA KOMOCIJA DOĆI ĆE NA 
NAPLATU BUDUĆIM GENERACIJAMA.” 
(Novi list, upotreba plastičnih vrećica, prosinac 2016.)
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prof. dr. sc. Slavko Krajcar) obranio je na Fakultetu elektrotehnike i računarstva u 
Zagrebu 11. srpnja 1996. Odlukom Fakultetskog vijeća od 18. prosinca 1996. godine 
dodijeljena mu je srebrna plaketa “Josip Lončar” za posebno istaknutu doktorsku 
disertaciju. Profesionalno je aktivan u javnim politikama energetskog sektora EU-a 
i Hrvatske, planiranju elektroenergetskog sustava, naprednim mrežama i distribu-
iranoj proizvodnji te elektromobilnosti.

Političku karijeru započinje 2007. kao član SDP-a. Pomoćnik je ministrice u Mini-
starstvu zaštite okoliša i prirode u razdoblju od siječnja do srpnja 2012. godine, za-
dužen za Upravu za zaštitu okoliša i održivi razvoj. Napušta članstvo SDP-a u 2013. 
godini te je iste godine jedan od osnivača stranke ORaH (Održivi razvoj Hrvatske). 
Na listi ORaH-a izabran je za zastupnika u Europskom parlamentu za mandatno 
razdoblje 2014.-2019. U Europskom parlamentu pristupa Klubu zastupnika Zelenih/
ESS-a, postaje član Odbora za okoliš, javno zdravlje i sigurnost hrane (2014.-2019.), 
zamjenski član u Odboru za regionalni razvoj (2014.-2019.), zamjenski član u Odboru 
za transport i turizam (2014.-2016.), zamjenski član u Odboru za industriju, istraživa-
nje i energiju (2017.-2019.), član Izaslanstva za odnose s Kanadom i član izaslanstva u 
Zajedničkom parlamentarnom odboru EU-a i Turske. U travnju 2015. godine napušta 
ORaH te nastavlja djelovati kao nezavisni zastupnik u Klubu zastupnika Zelenih/
ESS-a. Član je proširenog odbora EUFORES-a i aktivni član Europskog energetskog 
foruma. Izvjestitelj je Kluba zastupnika Zelenih/ESS-a za zakonodavni paket “Kružna 
ekonomija” i zakonodavni paket “Čista energija za sve Europljane”. 
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Izgradimo zajedno 
novo društvo!

D A V O R . S K R L E C @ E U R O P A R L . E U R O P A . E U

W W W . D A V O R - S K R L E C . E U

D A V O R . S K R L E C              D A V O R S K R L E C

Kontaktiraj svog zastupnika!

K A O  T V O J  G L A S  U  E U R O P S K O M 
P A R L A M E N T U  Ž E L I M  B I T I  I N F O R M I R A N 

K A K O  B I H  M O G A O  U T J E C A T I  N A 
D O N O Š E N J E  P O L I T I Č K I H  O D L U K A  K O J E  S E 

T I Č U  S V I H  G R A Đ A N A  H R V A T S K E .

O  M O M  R A D U  I  S V I M  A K T I V N O S T I M A 
R E D O V I T O  O B A V J E Š T A V A M  N A 

D R U Š T V E N I M  M R E Ž A M A  I  W E B  S T R A N I C I , 
T E  P U T E M  M J E S E Č N I K A  I  M E D I J A .

H T I O  B I H  Č U T I  I  T V O J E  M I Š L J E N J E , 
P R A T I  M E  N A  D R U Š T V E N I M  M R E Ž A M A 

D A  B U D E Š  U  T O K U  S  D O G A Đ A J I M A , 
S E M I N A R I M A  I  K O N F E R E N C I J A M A .


